
در حالی که بــا تکمیل ظرفیت بهشــت زهرا)س( 
مدیریت شهری به دنبال احداث آرامستان های جدید 
است؛ اما تعیین تکلیف حدود ۲۰ هزار قبر خالی رزرو 
و تسویه نشده بهشت زهرا)س( نیز از اهمیت بسزایی 
برخوردار است که شاید بتواند اتمام ظرفیت بهشت 
زهرا)س( را به تأخیر بیاندازد تا مدیریت شهری هم با 
فرصت بهتری نسبت به احداث آرامستان های جدید 

اقدام کند.
به گزارش ایسنا، درحالی که مدیریت شهری با نزدیک 
شدن به اتمام ظرفیت بهشــت زهرا)س( در تدارک 
احداث آرامستان های جدید در پایتخت است؛ اما قبور 
خالی در بهشــت زهرا)س( وجود دارد که این سوال 
مطرح می شود که چطور امکان دارد با تکمیل ظرفیت 
قبور این قبرستان بزرگ و مطرح کشور، همچنان قبور 
خالی در آنجا وجود دارد و چه کسانی می توانند از این 

قبور استفاده کنند؟
ظرف روزهای گذشته اخباری مبنی بر اینکه بر اساس 
آمارها قبور خالی رزرو و تسویه نشده بهشت زهرا)س(، 
حدود ۳۰ درصد از کل ظرفیت بهشت زهرا)س( است، 
منتشر و اعلام شده بود که در صورت تعیین تکلیف 
آنها می توان مدت زمان دیگری نیــز اموات را در این 

آرامستان خاکسپاری کرد.
انتشار این آمارها در حالیست که طبق اعلام بهشت 

زهرا )س(، درحال حاضر حــدود ۲۰ هزار قبر خالی 
تعیین تکلیف نشده در بهشت زهرا وجود دارد که این 
سوال را در ذهن ایجاد می کند که تعیین تکلیف این 
قبور رزور شده چیست و چرا تا به حال مسئولان این 

سازمان پیگیر این مسئله نبوده اند؟
پیشتر نیز روابط عمومی سازمان بهشت زهرا)س( در 
اطلاعیه ای بر وصول مطالباتش از شــهروندان اشاره 
کرده است که طبق آن این سازمان مکلف به اجرای 
مصوبه شورای اسلامی شــهر تهران درباره دریافت 

الباقی مطالبات خود از قبور رزرو شده است.
امیرمرادعلی، مدیر روابط عمومی ســازمان بهشت 
زهرا)س( به این سوالات پاسخ داده و درباره چگونگی 
تعیین تکلیف این قبور می گوید: بر اساس اطلاعیه اخیر 
سازمان بهشت زهرا، شهروندانی که در این آرامستان، 
قبور رزرو شده دارند و بدهی مربوط به آن را با سازمان 
تسویه نکرده اند،  بایستی میزان باقی مانده را به قیمت 
روز، پرداخت کنند. همچنین برای بدهکاران شرایط 
ویژه ای در نظر گرفته شده تا با تخفیف و تقسیط تا پایان 
آبان ماه، این بدهی را با بهشت زهرا)س( تسویه کنند.

وی افزود: سازمان بهشت زهرا)س( در حال پیگیری و 
تعیین تکلیف این قبور است و از شهروندان می خواهد 
در زمان معین شده، بدهی قبرهای خریداری و رزرو 

شده را پرداخت کنند.

از سوی دیگر در دویست و ســی و پنجمین جلسه 
شورای اســلامی شــهر تهران نیز که در اردیبهشت 
ماه سال جاری برگزار شده بود مصوبه ای به تصویب 
اعضای شورا رسید که در تبصره نهم آن آمده است که 
سازمان بهشت زهرا)س( موظف است ضمن اطلاع 
رســانی عمومی به افرادی که از سنوات قبل تا پایان 
سال ۱۴۰۱ نسبت به پیش خرید، رزرو قبر یا آرامگاه 
خانوادگی اقدام کرده و تمام یا قســمتی از هزینه را 
پرداخت نکرده اند، به صورت قانونی و برای یک مرتبه، 
۶ ماه مهلت دهد تا از تاریخ ابلاغ این مصوبه نسبت به 
تسویه حساب بدهی خود به نرخ روز، اقدام و از مزایای 
۳۰ درصد تخفیف به همراه تقسیط بدهی در این مهلت 
بهره مند شوند؛ البته در صورتی که متقاضی نسبت به 
دفن متوفی در یک یا سه طبقه قبر اقدام کرده باشد، 

میزان تخفیف متعلقه ۵۰ درصد لحاظ می شود.
در این تبصره تاکید شده چنانچه افراد بدهکار، در این 
مهلت که غیرقابل تمدید می باشد، نسبت به تعیین 
تکلیف بدهی خود اقدام نکنند، سه ماه مهلت دارند تا 
نسبت به تسویه حساب بدهی خود به نرخ روز به صورت 
نقدی اقدام کنند، در غیر این صورت حق رزرو متقاضی، 
سلب شده تلقی می گردد و سازمان بهشت زهرا)س( 
می تواند قبر یا آرامگاه خانوادگی را به متقاضی دیگر 

واگذار کند.

رئیس شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به اینکه 
کیفیت سوخت عرضه شده در شهر تهران مناسب 
است، گفت: تعداد خودروهای شخصی در این شهر 
به همراه شرایط اقلیمی این شهر تهران را آماده 

آلوده شدن کرده است.
به گزارش ایســنا، مهدی چمران پیــش از آغاز 
دویســت وهفتادویکمین جلســه علنی شورای 
اســلامی شــهر تهران در جمع خبرنگاران و در 
تشریح دستور جلسه شورا گفت: در این جلسه در 
ابتدا دعوتی از شهردار منطقه ۱۸ انجام شده تا در 
ارتباط با آتش سوزی گسترده بازار آهن شادآباد 

گزارشی را ارائه کند.
وی اضافه کرد: به مناسبت هفته نیروی انتظامی 
نیز از سردار تیمور حسینی فرمانده راهور فراجا 
و همچنین سرهنگ موســوی پور رئیس پلیس 
راهور تهران دعوتی به عمــل آمده تا در ارتباط با 
موضوعات شهر تهران مباحثی را مطرح کنند. پس 
از آن نیز شش حسابرسی برای بررسی در دستور 

کار قرار گرفته است.
رئیس شورای اسلامی شــهر تهران در ارتباط با 
تشدید آلودگی هوا در تهران و اقدامات پیشگیرانه 
برای آلودگی بیشــتر در ماه های آتی اظهار کرد: 
همه دســتگاه هایی که در رفع آلودگی هوا موثر 

هستند مسئولیت هایی را برعهده دارند. پیش تر 
در دولت آقای رئیسی جلســه ای برگزار شد و از 
همه بیست وخورده ای دســتگاه که در این حوزه 
مســئولیت دارند دعوت به عمل آمد که یک به 
یک از آنها گزارشی درباره اقدامات انجام شده اخذ 
شد. در این دو جلسه تصمیمات خوبی گرفته شد 
ولی شاید به خوبی به مرحله اجرا نرسید هرچند 
در مورد سوخت در حال حاضر سوخت مناسبی 
در تهران عرضه می شــود به شکلی که گازوئیلی 
که می دهند حداکثر ۵۰PPM اســت و این در 
حالیســت که در جاهای دیگر این رقم حتی به 
چند هزار هم می رســد، اما برای تهران ضرورت 
 دارد که این ســوخت با کیفیت بســیار بهتری 

عرضه شود.
چمران ادامــه داد: در حال حاضــر هیچ یک از 
نیروگاه های تهــران و اطراف آن نــه از مازوت و 
نه گازوئیل اســتفاده نمی کنند و به آنها گاز داده 
می شود، اما افزایش زیاد اتومبیل ها به ویژه پس 
از کرونا که استفاده از خودروی شخصی افزایش 

یافت باعث می شود که تهران آلوده شود.
وی تأکید کرد: شهروندان به سراغ مترو که می روند 
ازدحام را مشاهده می کنند و تا زمانی که شرایط 
اینگونه است با وجود عرضه سوخت مناسب، اما 

تعداد زیاد خودروهای شخصی در تهرانی که آماده 
آلوده شدن اســت به همراه سایر شرایط، همگی 
دست به دســت هم می دهند تا یک شهر آلوده 
داشته باشیم شهری که در گذشته به آب و هوای 

خوش معروف بوده است.
چمران ادامه داد: بی تردید راه حل ها همان هایی 
اســت که در قانون هوای پاک آمده که باید یک 
به یک انجام شــود. اقداماتی همچون جایگزینی 
خودروهای فرسوده که البته تاکسی های جدید نیز 
به مشکل پرداخت پول خورده است و وزارت نفت 
۴۵۰ میلیون تومان کمکی که باید بدهد را اعلام 

کرده پس از پیمایش پرداخت می کند.
رئیس شورای اسلامی شهر تهران تاکید کرد: البته 
شــهرداری تهران در حال تنظیم برنامه ای است 
که وام های بیشــتر و بلندمدت تری به رانندگان 
پرداخت کند اما راننده تاکســی چگونه می تواند 
این وام ها را پرداخت کند. شــهرداری از ســوی 
دیگر تلاش کرده با کمک وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اتوبوس های برقی را وارد کند امیدواریم 
مسئله پرداخت ۴۵۰ میلیون تومان از سوی وزارت 
نفت حل شود که اگر حل نشود فکر نمی کنم کسی 
بتواند این تاکســی ها را بخرد لذا با این شــرایط 

وضعیت خوبی نخواهیم داشت.

اقدامات بشردوستانه جمهوری اسلامی ایران و جمعیت هلال احمر در کمک به مردم 
جنگ زده لبنان از مشارکت مردم در پویش »ایران همدل«، ارسال محموله های دارویی 
و ایجاد بیمارستان های صحرایی گرفته تا اعزام پزشکان و تیم های تخصصی همچنان 
ادامه دارد تا شاید مرهم و التیامی بر دل مردمان اصیل و صبور منطقه در مقابل جنایات 

وحشیانه رژیم غاصب اسرائیل باشد.
ماجراجویی صهیونیست ها علیه مردم لبنان در آستانه سالگرد عملیات طوفان الاقصی 
و یک سالگی بمباران مستمر مردم بی دفاع غزه آغاز شد؛ رژیم صهیونیستی که شکست 
خود را در این جنگ آشکار می دید، در آخرین روزهای شهریور به عملیات سایبری علیه 
لبنان دست زد. این رژیم با ایجاد انفجار در پیجرها و بی سیم های مردم لبنان، تلاش کرد 
با باز کردن جبهه ای جدید از شکست خود بگریزد و مقاومت نیروهای حزب الله لبنان را 
که طی دهه ها در برابر تجاوزات این رژیم ایستادگی کرده اند، تضعیف کند و این حوادث 

تروریستی منجر به شهادت ۱۱ نفر و مصدومیت بیش از ۲ هزار شهروند لبنانی شد.
در این میان، کشورهای غربی و مدعیان حقوق بشر در برابر این حمله تروریستی که 
غیرنظامیان و کودکان را هدف قرار داده بود، سکوت اختیار کردند و فقط نظاره گر اوضاع 

بودند اما جمهوری اسلامی ایران با اعزام سریع تیمی از پزشکان متخصص به بیروت، 
نقش خود را در کمک رسانی ایفا کرد و موفق شــد برخی از مصدومان را برای ادامه 
درمان به ایران منتقل کند. این اقدام نشان دهنده تعهد ایران به حمایت از مردم منطقه 
در برابر تجاوزات و خشونت های بی پایان رژیم صهیونیستی بود. پیرحسین کولیوند 
رئیس جمعیت هلال احمر که همراه تیم تخصصی به لبنان رفت، ضمن امدادرسانی به 
مجروحان برخی از این افراد را که بیشتر از ناحیه دست و چشم دچار آسیب های جدی 

بودند، برای ادامه درمان به ایران آورد.
۱۲ مهر بود که در پی تهاجم وحشیانه رژیم صهیونیســتی به شهرها و روستاهای 
فلسطین در نوار غزه و شهادت ده ها هزار نفر از مردم بیگناه این منطقه و تخریب جدی 
زیر ساخت های شهری، منازل مسکونی و از بین رفتن معیشت مردم غزه در یک سال 
اخیر و همچنین تخریب منازل، ساختمان های مردم در جنوب لبنان، شهادت جمع 
زیادی از مردم بیگناه و خسارت های گسترده به آنها، در لبیک به ندای رهبر معظّم 
انقلاب اسلامی مبنی بر کمک و حمایت از مردم مظلوم فلسطین و لبنان، چهارمین 
مرحله  پویش مردمــی »ایران همدل« به منظور جمع آوری مشــارکت های نقدی 

هموطنان عزیز برای کمک به مردم مظلوم فلسطین و لبنان آغاز به کار کرد و هموطنان 
عزیز با واریز مبلغ کمک خود به شماره کارت ۶۰۳۷۹۹۸۲۰۰۰۰۰۰۰۷ و یا شماره 
شبای IR۳۲۰۲۱۰۰۰۰۰۰۱۰۰۰۱۶۰۰۰۰۵۲۶ در این پویش ملیّ، مشارکت کردند.
براساس اســتقبال مردمی و جمع آوری کمک های نقدی و غیرنقدی، پیرحسین 
کولیوند رئیس جمعیت هلال احمر روز جمعه ۱۳ مهر از ارسال محموله کمک های 
مردم ایران حاوی اقلام بهداشتی و زیستی که توسط جمعیت هلال احمر جمع آوری 
شــده بود، به لبنان خبر داد و محموله ارسالی شامل بســته های بهداشتی، دارو و 
بسته های زیستی بود که رئیس جمعیت هلال احمر و وزیر امور خارجه نیز به همراه 
این محموله عازم لبنان شدند تا ضمن دیدار با مقامات ارشد کشور لبنان از نزدیک در 

جریان روند امدادرسانی به مردم جنگ زده لبنان قرار گیرند.
سومین محموله بشردوستانه امدادی و زیستی جمهوری اسلامی ایران ۱۷ مهر برای 
مردم جنگ زده لبنان ارسال شد و دبیرکل جمعیت هلال احمر اعلام کرد که جمعیت 
هلال احمر آمادگی برپایی اردوگاه اسکان اضطراری در دمشق برای جنگ زدگان و 

آوارگان لبنان را دارد.

معاون حقوق بشــر و امور بین الملل وزارت دادگستری درخصوص 
وضعیت زباله گردی در تهران توضیحاتی ارائه کرد. به گزارش ایسنا، 
عسگر جلالیان معاون حقوق بشر و امور بین الملل وزارت دادگستر 
در خصوص وضعیت زباله گردی در شــهر تهران اظهار کرد: یکی از 
دغدغه های جدی ما در وزارت دادگستری موضوع زباله گردی است. 
وی با بیان اینکه زباله گردی نقض کرامت انسانی، بهداشت عمومی و 

حقوق شهروندی اســت، از تلاش های مستمر وزارت دادگستری و 
شهرداری تهران برای مقابله با این معضل خبر داد.

معاون حقوق بشر و امور بین الملل وزارت دادگستری تصریح کرد: با 
پدیده زباله گردی به شدت مخالف هستیم، این موضوع بستر بسیاری 
از آسیب های های اجتماعی است. جلالیان ادامه داد: تاکنون ۶۰۰۰ 
زباله گرد در تهران شناسایی شده اند که از این تعداد، بیش از ۴۵۰۰ 

نفر ساماندهی شده اند. متأسفانه، بیش از ۸۰ درصد زباله گردها اتباع 
غیرایرانی هستند که بســیاری از آن ها اقامت غیرمجاز دارند. وی 
تأکید کرد: هر زباله گردی که در سطح شهر مشاهده شود، بلافاصله 
جمع آوری شــده و مدارک هویتی وی بررسی می شود. در صورتی 
که غیرمجاز باشد، تحویل مراکز و در نهایت از کشور اخراج می شود. 
عملکرد شهرداری تهران در ساماندهی موضوع زباله گردی جای تقدیر 

و تشکر دارد. وی همچنین از شهروندان خواست که در مقابله با پدیده 
زباله گردی با شــهرداری همکاری کنند. شماره ۱۳۷ برای گزارش 
حضور زباله گردها در نظر گرفته شده است و از مردم درخواست شد 
هرگونه فعالیت مرتبط با زباله گردی را به شــهرداری اطلاع دهند. 
جلالیان در پایان خاطرنشان کرد: بسیاری از این افراد توسط مافیای 
زباله استثمار می شــوند و این افراد محتاج یا بی کار نیستند، بلکه 

می توانند با مراجعه به سازمان مدیریت پسماند شغلی شرافتمندانه 
به دست آورند. سازمان مدیریت پسماند مجوز استخدام ۵ هزار نفر نفر 
را دریافت کرده است. در مرحله چهارم طرح ساماندهی آسیب های 
اجتماعی شهرداری تهران درمجموع ۲ هزار و ۴۵۸ نفر از سطح شهر 
جذب شدند که ۹۷۸ نفر از آن ها شامل معتادین متجاهر می شدند و 

هزار و ۴۰۵ نفر نیز بی خانمان و کارتن خواب لحاظ می شدند.

تعداد خودروهای شخصی عامل آلودگی هوای تهراناولتیماتوم بهشت زهرا به دارندگان قبور رزروی

امدادرسانی به مردم لبنان ادامه دارد

شناسایی ۶ هزار زباله گرد در تهران
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وزیر اقتصاد خبر داد:

مذاکره برای 
کاهش نرخ سود

بازگشت ۸۳ درصد کالاهای 
تملیکی به چرخه اقتصاد

خسارت قطعی برق 
به صنعت فولاد

عدالت اجتماعی 
در مالیات ستانی 

قانون مالیات بر واحدهای لوکس با آغاز دولت 
سیزدهم در ســال ۱۴۰۰ کلید خورد. این 
دولت اصرار داشت که با این مالیات ها بتواند 
عدالت اجتماعی در مالیات ستانی ایجاد کند. 
از همان سال تا به امروز نیز در پی شناسایی 
این واحدها و دریافت مالیــات از آن ها بوده 
اســت. البته نمی توان اعلام کرد که در طی 
این دو سال، موفقیت بزرگی در این راستا به 
وجود آمده چرا که این مالیات تا مدت ها به 
خاطر جمع آوری اطلاعات، عملًا درآمدی 
برای دولت نداشــت. از آن زمان تا به امروز، 
سازمان امور مالیاتی کشور مشغول شناسایی 
خانه های لوکس است. در این میان، تعدادی 
پیامک نیز از سوی ســازمان به مالکان این 
واحدهای لوکس ارســال شده است و طرح 
مزبور با جدیت دنبال می شــود. البته طبق 

انتظاری که وجود داشت...
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رشد پنج برابری پهنای باند 
پیام رسان های داخلی

۹5 درصد صاحبان خانه های لوکس مالیات نداده اند

فرار لوکس نشینان از پرداخت مالیات
صفحه3

صفحه2

ایران صدرنشین افزایش تولید نفت اوپک
تولید   نفت   اعضای   اوپک   پلاس   افزایش   یافت

بر اساس آخرین آمارها تا نیمه مهرماه امسال پیک 
کاربران فعال روزانه نســبت به شهریور ۱۴۰۰، در 
روبیکا ۴ برابــر، در ایتا ۱۴ برابر، در بلــه ۶ برابر، در 
سروش پلاس ۸ برابر و در آی گپ ۲ برابر و پهنای باند 
مصرفی در این پلتفرم ها در قیاس با شهریور ۱۴۰۰ 
حدود پنج برابر رشد داشته است. به گزارش ایسنا، 
با توجه به نیاز روزافزون پیام رســان ها کشورهای 
مختلفی در دنیا از جمله ایران در حال تلاش برای 
توسعه پلتفرم های بومی خود هستند. طی سال های 
گذشــته، روش ها و اقدامات بسیاری برای حمایت 
از پیام رســان ها و به صورت کلی سکوهای داخلی 
توســط دولتمردان انجام شده اســت که منجر به 
رشد سکوها و افزایش مخاطبان آنها شده است به 
گونه ای که به واسطه ایجاد برخی قابلیت ها، سایر 
کشورها خواهان پیام رســان های داخلی شده اند. 
به اعتقاد مســئولان و کارشناسان حوزه ارتباطات 
اکنون ســکوهای داخلی این توانایی را دارند که به 
۱۰۰ میلیون کاربر در پیام رسان های داخلی خدمات 
ارائه دهند اما قبلا آرزوی برخی از مســئولان بود 
که پیام رسان های داخلی بتوانند ۲۰ میلیون کاربر 
داشته باشند. در همین راستا اخیرا گزارشی از آخرین 
وضعیت پیام رســان های داخلی از سوی سازمان 
فناوری اطلاعات ایران اعلام شده که براساس آن، در 
این مدت پیام رسان های داخلی نیز به ارائه خدمات 
متعدد پرداخته و بهره گیری از آنها رشد قابل توجهی 
داشته است که بر اساس آخرین آمارهای موجود تا 
نیمه مهرماه امسال پیک کاربران فعال روزانه نسبت 
به شهریور ۱۴۰۰، در روبیکا ۴ برابر، در ایتا ۱۴ برابر، 
در بله ۶ برابر، در سروش پلاس ۸ برابر و در آی گپ 
۲ برابر شده اســت. همچنین پهنای باند مصرفی 
در این پلتفرم ها در قیاس با شهریور ۱۴۰۰ حدود 
پنج برابر رشد داشته است. با توجه به ظرفیت های 
موجود در توسعه فعالیت بومی در عرصه بین المللی 

و منطقه ای، زمان ورود این...

فراخوان ارزیابی کیفی مناقصه 
عمومی دو مرحله ای 
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اقتصاد2
ایران

بازگشت ۸۳ درصد کالاهای 
تملیکی به چرخه اقتصاد

معاون بهره برداری و فــروش اموال منقول 
ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
گفت: در ســال ۱۴۰۰ حدود ۵۸ درصد کالا 
استرداد و منهدم شــد اما در سال  جاری ۸۳ 

درصد کالاها به چرخه اقتصاد بازگشت.
به گزارش ایرنا از سازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی، »ســعید غلامــی باغی« در 
گردهمایی سالانه مدیران ستادی و اجرایی 
این ســازمان اظهار داشــت: در یــک روز از 
فرسودگی یکهزار و ۱۰۰ میلیارد تومان کالا 
جلوگیری شد و به چرخه مصرف باز گردانده 
شد. معاون بهره برداری و فروش اموال منقول 
سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی با 
بیان اینکه ۴۸ برابر میانگین سه سال گذشته 
کالا به فروش رفته است، افزود: در شش ماهه 
امسال نیز فرایندها و نرخ ها مثبت بوده است. 
وی خاطرنشان کرد: در ســال ۱۴۰۰ حدود 
۵۸ درصد کالاها استرداد و منهدم شد اما در 
سال  جاری ۸۳ درصد کالاها به چرخه اقتصاد 
بازگشته است و پویایی و حرکت را به وضوح 

می توان مشاهده و لمس کرد.
غلامی باغی گفــت: تمرکز فــروش کالای 
سازمان در پنج استان متمرکز شده و با توجه 
به تمرکز تجارت خارجی در چند نقطه کشور 
طبیعی اســت. معاون بهره برداری و فروش 
اموال منقول ســازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی با بیان اینکه ۸۵ درصد واردات 
از پنج استان کشور صورت می گیرد، تصریح 
کرد: به همین دلیــل تعیین تکلیف و فروش 
سازمان به همین گونه است. وی اظهار کرد: 
در حالی که در گذشته سالانه ۱۱ مورد مزایده 
برگزار می شــد اما اکنون بــالای ۴۰ مزایده 
برگزار می شــود. معاون بهره برداری و فروش 
اموال منقول سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی با بیان اینکه بــا روش های نوین ۱۱ 
مرحله حراج حضوری را به ۸۰۰ مرحله حراج 
نوین و الکترونیکی تبدیل کردیم، تصریح کرد: 
بیش از ۸۵ هزار نفر در این حراج ها مشــارکت 
کردند در حالیکه در گذشته این رقم حداکثر 
۲۵۰ تا ۳۰۰ نفر بود و استان قم و تهران سرآمد 
برگزاری حراج بودند. وی با بیان اینکه بیش از 
۹۷ درصد فروش سازمان به صورت الکترونیکی 
اســت، افزود: ســه درصد باقیمانده مربوط به 
کالاهای سریع الفســاد و ســریع الاشتعال و 
کالاهایی است که به نهادهای حمایتی مرتبط 

است و یا ممنوعیت فروش دارند.

همکاری دو سر برد ایران و آذربایجان
روابط ایران و آذربایجان در حوزه های انرژی و آب 
از پتانسیل های قابل توجهی برخوردار است. اتصال 
الکتریکی میان دو کشور به عنوان یکی از مهم ترین 
پروژه های زیرســاختی در حوزه انرژی، علاوه بر 
تأمین پایدار برق، امکان تقویت تبادلات اقتصادی 
و فنی را فراهم می کند. از ســوی دیگر، با وجود 
منابع آبی مشترک، پروژه های سدسازی مشترک 
می تواند به مدیریت بهتر منابع آب و تأمین نیازهای 

کشاورزی و صنعتی دو کشور کمک کند.
به گزارش ایســنا، همکاری ایران و آذربایجان در 
حوزه های انرژی و آب دارای ریشــه های تاریخی 
و استراتژیک اســت و دو کشور به دلیل موقعیت 
جغرافیایی و منابع مشــترکی که دارند، همواره 
تلاش کرده انــد تا همکاری های خــود را در این 
زمینه ها تقویت کنند. پروژه های مشترکی نظیر 
سدسازی، اتصال شبکه های برق و سنکرون سازی 
شــبکه ها می تواند فرصت های بیشتری را برای 

توسعه این روابط فراهم کند.
اتصال الکتریکی میــان ایــران و آذربایجان که 
هم اکنون برقرار است، زمینه ســاز انتقال پایدار 
برق بین دو کشور شده است. افزایش این اتصال 
و گسترش همکاری های برقی می تواند به تبادل 
انرژی در مواقع اوج مصرف کمک کند. از ســوی 
دیگر، ایران به دلیل موقعیت جغرافیایی می تواند 
پل ارتباطی مهمی بین کشورهای شمال و جنوب 
برای انتقال برق باشد. این امکان وجود دارد که با 
سنکرون سازی شبکه های برق، ایران به یک هاب 

انرژی منطقه ای تبدیل شود.
یکی از مهم ترین ظرفیت های همکاری میان ایران، 
آذربایجان و روســیه، سنکرون سازی شبکه های 
برق این کشورهاست. این اقدام می تواند به افزایش 
پایداری شــبکه های برق و کاهش نوســانات و 
قطعی ها در هر یک از این کشــورها کمک کند. 
همچنین، از طریق این شبکه های سنکرون شده، 
امکان انتقال برق در مقیــاس بزرگ تر بین این 
کشورها و حتی کشورهای منطقه خلیج فارس نیز 

فراهم خواهد شد.

خبر

تازه ترین گزارش دبیرخانه 
اوپک نشان می دهد ایران 
میان کشورهای عضو اوپک 
بیشــترین افزایش تولید 
نفــت را در ماه ســپتامبر 
)شهریور - مهر( به خود اختصاص داده و درحالی که 
مجموع تولید نفت اعضای اوپک ۲.۳ درصد کاهش 
داشــته، تولید نفت ایران در ماه گذشته میلادی 

رشدی ۰.۶ درصدی را ثبت کرده است.
به گزارش ایرنا از دبیرخانه ســازمان کشــورهای 
صادرکننده نفت )اوپک(، گزارش منابع ثانویه اوپک 
نشان می دهد ایران در ماه سپتامبر )شهریور - مهر( 
سه میلیون و ۳۱۶ هزار بشکه نفت خام تولید کرده 
که ۲۱ هزار بشکه بیشتر از ماه اوت ۲۰۲۴ )مرداد - 
شهریور( بوده است. براساس گزارش منابع ثانویه، در 
ماه سپتامبر )شهریور - مهر(، ۱۲ عضو این سازمان 
۲۶ میلیون و ۴۴ هزار بشکه نفت تولید کردند که 
۶۰۴ هزار بشــکه کمتر از ۲۶ میلیون و ۶۴۸ هزار 
بشکه ماه اوت است. بر اساس گزارش ماه سپتامبر 
اوپک، پس از عربستان با تولید روزانه ۸ میلیون و 
۹۷۱ بشکه و عراق با تولید روزانه ۴ میلیون و ۱۱۲ 
هزار بشــکه، ایران با تولید روزانه ۳ میلیون و ۳۱۶ 
هزار بشکه جایگاه سومین تولیدکننده این سازمان 

را حفظ کرد.
تولید نفت ایران در ماه گذشته میلادی در حالی ۲۱ 
هزار بشکه در روز بیشتر شــده که تولید عربستان 
۲۳ هزار بشکه و تولید عراق ۱۵۵ هزار بشکه در آن 
ماه کاهش داشته است. این گزارش نشان می دهد 

ایران در بین کشورهای عضو اوپک بیشترین افزایش 
تولید نفت را در ماه سپتامبر )شــهریور - مهر( به 
خود اختصاص داده و درحالی کــه مجموع تولید 
نفت اعضای اوپک ۲.۳ درصد کاهش داشته است، 
تولید نفت ایران در ماه گذشته میلادی رشدی ۰.۶ 

درصدی را ثبت کرد.
همچنین تولید نفت اعضای اوپــک پلاس نیز در 
ماه سپتامبر )شــهریور - مهر( ۴۷ هزار بشکه در 
روز افزایش داشته و از ۱۴ میلیون و ۱۳ هزار بشکه 
در روز در ماه اوت به ۱۴ میلیون و ۶۰ هزار بشــکه 
رسیده است با این  حال، تولید نفت روسیه ۲۸ هزار 
بشکه در روز کاهش در ماه گذشته میلادی نشان 

می دهد. در مجموع کشورهای عضو اوپک و اوپک 
پلاس در ماه سپتامبر )شهریور - مهر( تولید نفت 
خام خود را بــا کاهش ۵۵۷ هزار بشــکه ای از ۴۰ 
میلیون و ۶۶۱ هزار بشکه در ماه اوت به ۴۰ میلیون 
و ۱۰۴ هزار بشــکه رســانده اند. براساس گزارش 
منابع ثانویه، ایران در ماه سپتامبر )شهریور - مهر( 
۳ میلیون و ۳۱۶ هزار بشکه نفت خام تولید کرده 
که ۲۱ هزار بشکه بیشتر از ماه اوت ۲۰۲۴ )مرداد - 

شهریور( بوده است.
تولید چهار عضو این سازمان شامل ایران، ونزوئلا، 
اکوادور و کویت در دوره مورد بررســی با افزایش 
همراه بود که بیشــترین افزایش تولید با ۲۱ هزار 

بشکه در روز، مربوط به ایران است. ایران، ونزوئلا و 
لیبی از توافق کاهش عرضه ائتلاف تولیدکنندگان 
عضو سازمان کشورهای صادرکننده نفت )اوپک( و 

غیراوپک )اوپک پلاس( معاف هستند.
بر اســاس تازه ترین گزارش ماهانه اوپک، قیمت 
نفت خام سنگین ایران در ماه سپتامبر، نسبت به 
ماه اوت ۲۰۲۴، چهار دلار و چهار سنت معادل ۵.۲ 
درصد کاهش  یافته است، قیمت نفت خام سنگین 
ایران در ماه ســپتامبر ۲۰۲۴، ۷۳ دلار و ۵۹ سنت 
ثبت شــد، درحالی که این رقم در اوت ۲۰۲۴، ۷۷ 
دلار و ۶۳ سنت برای هر بشکه بود. میانگین قیمت 
نفت خام سنگین ایران در سال ۲۰۲۴، ۸۱ دلار و 
۸۵ سنت بوده است، قیمت سبد نفتی اوپک هم در 
ماه سپتامبر ۲۰۲۴ به ۷۳ دلار و ۵۹ سنت برای هر 
بشکه رسید که چهار دلار و ۸۲ سنت )۶.۱ درصد( 

بیشتر از ماه اوت ۲۰۲۴ است.
براســاس تازه ترین گزارش ماهانه دبیرخانه اوپک 
)اکتبر(، تقاضای جهانی نفت خام برای سال ۲۰۲۴ 
با یک میلیــون و ۶۴۰ هزار بشــکه افزایش روزانه 
همراه خواهــد بود، مجموع تقاضــای نفت جهان 
برای سال ۲۰۲۴، ۱۰۴ میلیون و ۱۴۰ هزار بشکه 

پیش بینی شده است.
براساس گزارش اوپک، پیش بینی تقاضا برای نفت 
خام در ماه اکتبر نسبت به ماه سپتامبر ۱۰۰ هزار 
بشکه کاهش نشان می دهد. اوپک در گزارش ماهانه 
خود همچنین پیش بینی کرد تقاضای جهانی نفت 
در سال ۲۰۲۵ روزانه یک میلیون و ۶۴۰ هزار بشکه 
افزایش یابد و به مجموع ۱۰۵ میلیون و ۷۸۰ هزار 
بشکه در روز برسد. این پیش بینی نسبت به ماه قبل 

از آن ۲۱۰ هزار بشکه کمتر است. 

تولید نفت اعضای اوپک پلاس افزایش یافت

ایران صدرنشین افزایش تولید نفت اوپک

مذاکره برای کاهش نرخ سود
وزیر اقتصاد گفت: در مورد مدیریت فروش اوراق و 
نقدینگی و سایر اقدامات لازم برای کنترل و کاهش 
نرخ سود هماهنگی لازم انجام گرفت. به گزارش 
تسنیم، همتی وزیر اقتصاد گفت:  با رئیس محترم 
بانک مرکزی و رئیس محترم بورس جداگانه در 
خصوص مسائل بازار پول و سرمایه صحبت کردم .

وی تاکید کرد، در مــورد مدیریت فروش اوراق و 
نقدینگی و سایر اقدامات لازم برای کنترل و کاهش 
نرخ سود هماهنگی لازم انجام گرفت. البته تأثیر 
شرایط منطقه و ریسک سیاسی در وضعیت فعلی 
بازارها را نمیتوان نادیده گرفت که البته گذرا است.

همکاری دو ســر برد ایران و 
آذربایجان

روابط ایران و آذربایجان در حوزه های انرژی و آب از 
پتانسیل های قابل توجهی برخوردار است. اتصال 
الکتریکی میان دو کشور به عنوان یکی از مهم ترین 
پروژه های زیرســاختی در حوزه انرژی، علاوه بر 
تأمین پایدار برق، امکان تقویت تبادلات اقتصادی 
و فنی را فراهم می کند. از ســوی دیگر، با وجود 
منابع آبی مشترک، پروژه های سدسازی مشترک 
می تواند به مدیریت بهتر منابع آب و تأمین نیازهای 

کشاورزی و صنعتی دو کشور کمک کند.
به گزارش ایســنا، همکاری ایران و آذربایجان در 
حوزه های انرژی و آب دارای ریشــه های تاریخی 
و استراتژیک اســت و دو کشور به دلیل موقعیت 
جغرافیایی و منابع مشــترکی که دارند، همواره 
تلاش کرده انــد تا همکاری های خــود را در این 
زمینه ها تقویت کنند. پروژه های مشترکی نظیر 
سدسازی، اتصال شبکه های برق و سنکرون سازی 
شبکه ها می تواند فرصت های بیشــتری را برای 

توسعه این روابط فراهم کند.
اتصال الکتریکی میــان ایــران و آذربایجان که 
هم اکنون برقرار است، زمینه ســاز انتقال پایدار 
برق بین دو کشور شده است. افزایش این اتصال 
و گسترش همکاری های برقی می تواند به تبادل 
انرژی در مواقع اوج مصرف کمک کند. از ســوی 
دیگر، ایران به دلیل موقعیت جغرافیایی می تواند 
پل ارتباطی مهمی بین کشورهای شمال و جنوب 
برای انتقال برق باشد. این امکان وجود دارد که با 
سنکرون سازی شبکه های برق، ایران به یک هاب 

انرژی منطقه ای تبدیل شود.
یکی از مهم ترین ظرفیت های همکاری میان ایران، 
آذربایجان و روســیه، سنکرون سازی شبکه های 
برق این کشورهاست. این اقدام می تواند به افزایش 
پایداری شــبکه های برق و کاهش نوســانات و 
قطعی ها در هر یک از این کشــورها کمک کند. 
همچنین، از طریق این شبکه های سنکرون شده، 
امکان انتقال برق در مقیــاس بزرگ تر بین این 
کشورها و حتی کشورهای منطقه خلیج فارس نیز 

فراهم خواهد شد.
 این پروژه، با توجه به ظرفیت های ایران به عنوان 
یک هاب انرژی و همچنین نیازهای رو به رشــد 
منطقه، می تواند ارزش افزوده قابل توجهی به همراه 
داشته باشد. در مجموع، تجربه همکاری های موفق 
بین ایران و آذربایجان در حوزه های آب و انرژی، 
به ویژه در پروژه های مشترک، نشان می دهد که 
این دو کشور ظرفیت های زیادی برای توسعه روابط 
دوجانبه و چندجانبه در حوزه های زیرســاختی، 

اقتصادی و فنی دارند.
در دیدار وزیر نیرو با معاون نخست وزیر آذربایجان 
اعلام شد که اتصال الکتریکی بین ایران و آذربایجان 
برقرار بوده و قرار است تا تابستان سال آینده این 
همکاری افزایش یابــد. همچنین آنطور که علی 
آبادی گفته پیشنهاد شده است مذاکراتی میان 
کشــورهای روســیه، آذربایجان، ایران، امارات و 
عربســتان در ایــن زمینــه صورت گیــرد. این 
همکاری ها، به ویژه در حوزه برق، برای هر دو کشور 

سودآور خواهد بود.
وزیر نیرو همچنین به پروژه های مشــترک بین 
ایران و آذربایجان، از جمله ســد خداآفرین اشاره 
کرد که توسط دو کشور ساخته شده، همچنین 
برنامه هایی برای ســدهای قیزقلعه سی و اردوباد 
در حال پیشرفت است و توافقات لازم برای تسریع 
در اجرای این طرح ها صورت گرفته اســت. وی 
همچنین بیان کرد که مذاکرات فنی بین دو کشور 
انجام شــده و ایران و آذربایجان آمادگی بازدید از 

تاسیسات فنی یکدیگر را دارند.
از ســوی دیگر، شــاهین مصطفی یوف، معاون 
نخست وزیر آذربایجان و رئیس کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصادی ایران و آذربایجان، نیز تأکید 
کرد که روابط دو کشــور در حوزه های آب و برق 
بسیار گسترده است. او به پروژه های مشترک دو 
کشور در سد خداآفرین و قیزقلعه سی اشاره کرد و 
افزود که آذربایجان جشن پنجاه سالگی همکاری 

آبی با ایران را برگزار کرده است.

خبر
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دبیر انجمن صنایــع لبنی گفــت: قیمت گذاری 
دســتوری ۴ محصول لبنی بر اساس مصوبه ستاد 
تنظیم بــازار و مجوز ســازمان حمایــت مصرف 
کنندگان و تولید کنندگان برداشته شد. رضا باکری 
دبیر انجمن صنایع لبنی در ارتباط با اعلام قیمت ۴ 
محصول لبنی مشمول قیمت گذاری تنظیم بازاری، 
اظهار داشــت:چهار محصولی تنظیم بازاری لبنی 
دیگر وجود ندارد و نرخ گذاری محصولات لبنی تابع 

یک رشد قیمت منطقی است.
وی افزود: این سیاست، باعث تفکیک برخی کالا می 
کرد که منطق درست و نتایج خوبی هم نداشت در 
نتیجه امسال کلیه محصولات لبنی مشمول گروه 
۴ کالایی هستند و از نظر قیمت گذاری تابع قیمت 
گذاری کالاهای تولید داخل به حساب می آید که 
سازمان حمایت مصرف کنندگان  و تولید کنندگان 
نیز بر صحت این قیمت گذاری های نظارت می کند.
وی تصریح کرد: شرکت ها بر اســاس دفاتر قانونی 
خود و بهای تمام شده در استانهای مختلف قیمت 
محصولات لبنــی را ارائه می کند و دیگر لیســت 
قیمت واحد برای ارائه توســط انجمن صنایع لبنی 
وجود نــدارد. باکری گفت: ســازمان حمایت نرخ 
های جدید صنایــع مختلف را بــا در نظر گرفتن 
گروه چهار و بر اســاس قیمت تمام شده محاسبه 

کرده است و در جلســه که به زودی با صنایع لبنی 
 برگزار، نرخ هــای صنایع بررســی در صورت نیاز 

اصلاح می شود.
دبیر انجمن صنایع لبنی اظها ر داشــت: بر اساس 
مصوبه ستاد تنظیم بازار کشوری در سال قبل همه 
محصولات لبنی به گروه چهار کالایی منتقل شدند 
اما این مصوبه در سال گذشته مسکوت می ماند تا 
اینکه در سال جاری سازمان حمایت این مصوبه را 

فعال کرده است.
بنابراین گزارش در حالی که  انجمن صنایع لبنی به 
صراحت خبر از انتقال لبنیات به گروه چهای کالایی 
خبر می دهد که امراللهی مدیرکل بازرسی و نظارت 
وزارت جهاد کشــاورزی اخیرا اعلان کرده بود که 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
که مرجع رســمی اعلام قیمت اســت، نرخ ۴ قلم 
فرآورده لبنی تنظیم بازاری را اعلام نکرده است و به 
نظر می رسد در جریان این مصوبه ستاد تنظیم بازار 

و تصمیم سازمان حمایت نیست.
بنابراین گــزارش ۴ قلم  محصــولات لبنی تنظیم 
بازاری شامل پنیر UF ۴۰۰ گرمی، ماست دبه ۲.۵ 
کیلوگرمی، شیر یک لیتری کم چرب و شیر نایلونی 
 ۹۰۰ گرمی بود که شــواهد نشــان می دهد دیگر 

نرخ گذاری دستوری درباره آنها اعمال نمی شود.

رئیس کل گمــرک جمهوری اســلامی ایران، 
ضمن اشاره به آمار صادرات تا ۲۰ مهر ماه، برابر 
قریب به ۲۹.۵ میلیارد دلار صــادرات در قبال 
۳۷ میلیــارد دلار واردات طی ایــن مدت، تراز 
 تجاری )بدون نفت( را هفت میلیارد دلار منفی

 اعلام کرد.
به گزارش ایسنا، محمد رضوانی فر- رئیس کل 
گمرک جمهوری اســلامی ایران- در بیستمین 
نشست هیات نمایندگان دور دهم اتاق بازرگانی 
تهران، اعلام کرد: از ابتدای سال جاری تا ۲۰ مهر 
ماه، صادرات غیرنفتی کشور به ۸۱ میلیون تن 
به ارزش حدود ۲۹.۵ میلیارد دلار رسیده که به 
نسبت مدت مشابه ســال گذشته، هفت درصد 
به صورت وزنــی و ۱۰ درصد به لحاظ ارزشــی 

رشد کرده اســت. وی افزود: این درحالیست که 
در مقابــل عدد واردات طی مدت مذکور ســال 
۲۰ میلیون تن بــه ارزش ۳۷ میلیارد دلار ثبت 
شــده که به لحاظ ارزشی هشــت درصد رشد 
واردات نســبت به مدت مشابه ســال گذشته 
اتفاق افتاده اســت؛ این ۳۷ میلیارد دلار ارزبری 
بــرای واردات در مقابل قریب بــه ۳۰ میلیارد 
دلار ارزآوری حاصل از صــادرات، گویای هفت 
 میلیارد دلار تــراز تجاری منفــی )بدون نفت( 

است.
رضوانی فر افــزود:  در این مدت آمــار ترانزیت 
کشــور به ۱۲.۷ میلیــون تن رســیده که ۴۴ 
 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 

داشته است.

رئیس مرکز تحقیقات راه ومسکن با بیان اینکه کاهش 
مصرف قیر در صنایع الزامی اســت، گفت: ســالانه 
میانگین یک الی دو میلیارد دلار از محل صادرات قیر 
ارز وارد کشور می شود. به گزارش مهر، محمدمهدی 
حیدری رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی 
با بیان اینکه کیفیت قیر و آسفالت بزرگترین مصرف 
کننده قیر و آسفالت بسیار مهم است، گفت: اهمیت 
کیفیت قیر و آسفالت بسیار مهم و استراتژیک است، 
بنابراین توجه به آن باید در اولویت قرار گیرد. بر همین 
اســاس نیز برای اجرای آن برنامه های بسیاری را در 

دستور کار خود قرار داده ایم.
وی ادامه داد: برای دوجداره کردن تانکرهای حمل 
قیر، نقشه بندی و ارزیابی شاخص برودتی با کمک 
بخش خصوصی و صنعت ۵۰ آزمایشگاه برای تولید 

کنندگان قیر راه اندازی کره ایم. رئیس مرکز تحقیقات 
راه مسکن و شهرسازی تصریح کرد: قیر یک محصول 
ارز آور است؛ به گونه ای که سالانه یک الی دو میلیارد 
دلار از محل صادرات این محصول ارز وارد کشــور 
می شود. همچنین سعی داریم با کمک سایر صنایع 
میزان مصرف قیر را کم کنیــم و در بخش صادرات 
با اســتفاده از فناوری های روز دنیا رشد چشم گیر 

داشته باشیم.
حیدری با بیان اینکه توسعه شبکه های راهی کشور 
جزو اولویت های ما است، گفت: با توجه به آنکه ۳۰۰ 
هزار کیلومتر راه داریم، بنابراین راه های نگهداری از آن 
بسیار مهم و چالشی است در نتیجه بحث بهینه سازی 
هزینه ها، نگهداری و احداث با استفاده از فناوری های 

نوین در بخش قیر و آسفالت حائز اهمیت است.

بررسی ها نشــان می دهد که محدودیت های 
فزاینــده بــرق کــه تــا مهرمــاه هــم ادامه 
داشــت، منجــر بــه افــت ۵.۷ درصــدی 
 تولید فــولاد ایــران در نیمه نخســت ســال 

شده است.
به گزارش مهــر، کمبــود برق یکــی از موانع 
اساســی تولید فولاد در کشــور در تابســتان 
ســال جاری بــود. بــدون شــک بســیاری از 
شرکت های فولادســازی به دلیل قطع برق به 
اهداف خود در ۶ ماه سال ۱۴۰۳ دست نیافتند. 
محدودیت های ناشی از قطع شــدن برق برای 
واحدهــای فولادســازی، با پیامدهــای منفی 
همراه شــد، یکی از این پیامدها کاهش میزان 
 تولید و محقق نشــدن اهداف این شــرکت ها 

بوده است.
نکته قابل توجه آنکه با تعطیلی و کاهش تولید 
صنعت فولاد به دلیل قطع برق، هزاران شــغل 
غیرمستقیم که به واســطه فعالیت فولادسازان 
شــکل گرفته نیز به تعطیلی کشــیده شده و 
واحدهای پایین دست با آســیب جدی و خطر 
تعطیلی همراهمی شــوند. در همین راستا نیز 
بررسی وضعیت تولید محصولات زنجیره آهن و 
فولاد ایران در نیمه نخست امسال نشان می دهد 

که محدودیت های فزاینده برق که تا مهرماه هم 
ادامه داشــت، منجر به افت ۵.۷ درصدی تولید 

فولاد ایران شده است.
همچنین محدودیت های برق رســانی، تولید 
۶ ماهــه فــولاد میانی کشــور را حــدود ۱.۱ 
میلیون تن به ارزش بیــش از ۴۵۰ میلیون دلار 
کاهش داده اســت. بیشــترین نرخ افت تولید 
زنجیره فــولاد در میلگــرد، نبشــی و ناودانی 
و شــمش فولادی به ترتیب بــا ۱۱.۷ و ۹.۶ و 
۸.۵ درصــد کاهش بوده اســت. افزایش ۱۰.۲ 
درصدی تولید آهن اســفنجی در برابر کاهش 
۵.۷ درصــدی تولید فولاد میانــی خبر خوبی 
برای فولادسازانی اســت که هنوز زنجیره خود 
را تکمیل نکرده اند. کاهــش ۴ درصدی تولید 
گندله سنگ آهن همزمان با رشد ۱۶ درصدی 
 صادرات آن موجــب نگرانــی تولیدکنندگان 

آهن اسفنجی است!
رشــد ۵.۵ درصــدی تولیــد در ورق گرم خبر 
خوبی اســت که تــداوم آن نیازمنــد کنترل 
هدفمنــد واردات اســت. همچنیــن افــت 
تولید در ورق ســرد نیــز در شــرایط افزایش 
 تولیــد خــودرو و لــوازم خانگی قابــل تأمل

 است.

به گفتــه رئیــس کمیتــه مشــترک ایــران و اندونــزی، تجارت 
۲۰میلیــارد دلاری میان ایــران و اندونزی شــدنی اســت اما برای 
تحقق آن بــه موضوعاتی مانند انجام مبــادلات بانکی، ارتقای حمل 
 و نقل و ایجــاد پرواز مســتقیم بین دو کشــور نیاز اســت که هنوز

 فراهم نیست.
یدالله طاهرنژاد، رئیس کمیته مشترک ایران و اندونزی در اتاق بازرگانی 
ایران جزئیات برقراری تجارت ترجیحی میان ایران و اندونزی را شرح 
داد و گفت: در سفری که آیت الله رئیسی در دوران ریاست جمهوری 
خود به اندونزی داشتند توافق تجارت ترجیحی بین دو کشور صورت 
گرفت و طرفین توافق کردند حجم تجارت را به ۲۰میلیارد دلار افرایش 
دهند در حالی که این رقم اکنون کمتر از یک میلیارد دلار است، این 
چشم انداز گام بلندی برای توســعه تجارت ایران و اندونزی به شمار 
می آمد و تحقق آن پیش نیازهایــی را می طلبید که یکی از آنها ایجاد 

تعرفه ترجیحی در تجارت بود.
با این حال این موضوع در دولت ســیزدهم ســرانجام پیــدا نکرد و 

در دولت چهاردهــم این موضوع توســط رئیس دولــت پیگیری و 
موافقت نامه آن به دست آقای پزشکیان امضا شد، البته وزارت صمت 
هنوز دســتورالعمل آن را ابلاغ نکرده و در عملیاتی شدن این موضوع 
به این ابلاغ نیاز است و باید نسخه شــفاف قابل اجرایی ارائه شود، در 
 همین حال گفتنی اســت که فعالان اقتصادی این موضوع را مصرانه 

دنبال می کنند.
وی افزود: تعرفه ترجیحی در صــادرات کالا از ایران به اندونزی مانند 
لغو روادید یک طرفه است و در صادرات کالا از این کشور به ایران تعرفه 
ترجیحی تعریف نشده است البته صادرات ایران به اندونزی نسبت به 
واردات ایران از اندونزی به میزان چشمگیری بیشتر است با این حال 
ایران و اندونزی این پتانسیل را دارند که ارزش تجارت خود را به میزان 
قابل توجهی رشد دهند، اندونزی جمعیتی حدود ۲۹۰ میلیون نفر را 
در خود جای داده و بنابراین تجارت ۲۰میلیارد دلاری با این کشور دور 

از انتظار نیست.
طاهرنژاد اظهار کرد: اکنون قیر، فولاد و محصولات پتروشیمی سه قلم 

کالاهایی هستند که پتانسیل صادرات بیش از یک میلیارد دلاری آنها 
به اندونزی از مبدا ایران وجود دارد ضمن اینکه اقلام صادراتی تنها به 
اینها محدود نمی شود و حتی شــامل محصولات نهایی هم می شود. 
کاغذ، کائوچو و قهوه نیز اصلی ترین اقلامی هســتند که از اندونزی به 

ایران وارد می شود.
رئیس کمیته مشترک ایران و اندونزی تصریح کرد: موضوعاتی مانند 
انجام شدن مبادلات بانکی، ارتقای حمل و نقل و ایجاد پرواز مستقیم 
بین دو کشور پیش نیازهای تحقق تجارت ۲۰میلیاردی است که هنوز 

فراهم نیست.
وی یادآور شــد: در حال حاضــر بازرگانان ایرانی مبــادلات مالی با 
اندونزی را به ســختی پیش می برند و ریســک های زیادی را در این 
زمینه متحمل می شــوند، با این حال پیچیدگی هایی که در تجارت 
ایران با سایر کشــورها وجود دارد در تجارت با اندونزی وجود ندارد و 
 با توجه به اشــتراکات مذهبی و فرهنگی بسیاری از مسائل با سرعت

 بیشتری پیش می رود.  

قیمت دستوری ۴ محصول لبنی برداشته شد

ارزآوری دو میلیارد دلاری صنعت قیرصادرات غیرنفتی به ۸۱ میلیون تن رسید

خسارت قطعی برق به صنعت فولاد

خیز ایران و اندونزی برای تجارت ۲۰ میلیارد دلاری

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com
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مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی گفت: بنابر آمار 
یک تا ۲ درصد تولید مرغ صادر می شود و رقم آن 

در حدی نیست که بر بازار داخل اثر بگذارد.
محمدعلــی کمالی سروســتانی در گفت وگو با 
باشگاه خبرنگاران جوان، گفت: برآورد ها حاکی 
از آن است که جوجه ریزی مهرماه به بالای ۱۴۶ 
میلیون قطعه برســد، درحالیکه حداکثر جوجه 
ریزی مورد نیاز ۱۳۰ تا ۱۳۵ میلیون قطعه است.

به گفته او، با توجه به آنکه مرغ ها در فصل سرما 
وزن بیشــتری می گیرنــد، برنامه ریــزی برای 
صادرات ماهانه ۱۰ میلیــون قطعه جوجه ریزی 
در نیمه دوم سال است، درحالیکه وزارت جهاد 
نگاهش به بازار داخل اســت. کمالی سروستانی 
ادامه داد: در شــرایطی که قیمت جوجه یکروزه 
بالای ۳۰ هزارتومان اســت و طبیعتا روی تولید 
داخل اثر می گذارد، قیمــت کنونی مرغ بدلیل 

هزینه های تولید منطقی است.
مشــاور اتحادیه مرغداران گوشتی با بیان اینکه 
قیمت جوجه یکروزه نباید بالای ۳۰ هزارتومان 
باشد، افزود: معاونت امور دام در محاسبات خود 
قیمت هر قطعه جوجه یکــروزه در هزینه های 
تولید ۲۲ هزارتومان لحاظ کرده است، اما انجمن 
جوجه قیمــت منطقــی را ۲۵ هزارتومان اعلام 
می کند. به هرحال امیدواریــم قیمت جوجه به 
تعادل برسد تا مرغداران ناگریز به پرداخت هزینه 

مازاد نباشند که روی قیمت ها اثر بگذارد.
او با بیان اینکه قیمت دستوری مرغ راهکار تنظیم 
بازار نیســت، گفت: اعتقادی به قیمت مصوب و 
دستوری مرغ نداریم و همواره باید قیمت حمایتی 
برای خرید توسط پشتیبانی امور دام اعلام شود 
چراکه مدیریت عرضه و تقاضا راهکار تنظیم بازار 
است. کمالی سروستانی ادامه داد: در شرایط فعلی 
نیازی به خرید حمایتی مرغ توسط پشتیبانی امور 
دام نیست، اما بدلیل جوجه ریزی های مهرماه باید 
این آمادگی را داشته باشد چراکه احتمال  ورود 
پشتیبانی در بحث خرید و تنظیم بازار از ماه آتی 

وجود دارد.
مشــاور اتحادیه مرغداران گوشتی با بیان اینکه 
نیازی به توزیع مرغ منجمد نداریــم، افزود: در 
حال حاضر مرغ گرم به میــزان کافی وجود دارد 
و کمبودی در توزیع نیست که آن را بخواهیم از 

طریق توزیع مرغ منجمد جبران کنیم. به گفته 
او، براســاس ۱۴۶ تا ۱۴۷ میلیون قطعه جوجه 
ریزی، ماهانه ۲۴۰ تــا ۲۵۰ هزارتن مرغ گرم در 
کشور تولید می شود، درحالیکه حداکثر نیاز بازار 
داخل ۲۲۰ هزارتن است، از این رو برای بخشی از 
تولید باید برنامه ریزی صادرات داشت و با وجود 
آنکه بازار صادراتی سخت بدست می آید، از این رو 

صادرات باید مستمر باشد.
کمالی سروســتانی با بیان اینکه ایجاد بازار های 
جدید صادراتی منوط به اجرای تعهدات اســت، 
افزود: براساس هدفگذاری صورت گرفته در نیمه 
دوم سال ماهانه ۱۰ میلیون قطعه جوجه  معادل 
۱۰ تا ۱۱ هزارتن باید بــه بازار های هدف صادر 
شود که این میزان تنها یک تا ۲ درصد کل تولید 
را شامل می شود و میزان آن در حدی نیست که 
بتواند بر بازار اثر بگذارد. مشاور اتحادیه مرغداران 
گوشتی ادامه داد: با توجه به ازدیاد تقاضا در ایام 
پایانی سال پیش بینی می شــود که در صورت 
تامین به موقع جوجه یکروزه و نهاده های دامی ۳۰ 

تا ۴۰ هزارتن مرغ به بازار های هدف صادر کرد.
او با بیــان اینکه در دنیا بخش کشــاورزی مورد 
حمایت قرار می گیرد، افزود: ترکیه قیمت مرغ 
صادراتی نسبت به تولید داخل ارزانتر است که این 
امر بدان معناست که به نحوی از تولیدکنندگان 
حمایت می کنند تــا بتوانند صــادرات و بهبود 
کیفیت داشته باشــند، در کشــورما هم ارزش 
افزوده ای کــه به لحاظ اشــتغال ایجاد می کند، 
نســبت به ارزی که مصرف می کنیم تراز مثبت 

است.
کمالی سروســتانی بــا بیان اینکــه ۸۰ درصد 
نهاده های دامی وارد می شــود، افزود: براساس 
آمار حدود ۳۴ درصد هزینه تولید مربوط به ذرت 
و سویا به عنوان ۲ قلم اصلی که با ارز ترجیحی وارد 
می شود که بخشــی از پول آن توسط مرغداران 
پرداخت می  شــود. مشــاور اتحادیه مرغداران 
گوشــتی با بیان اینکه صادرات مــرغ منجر به 
حضور اقتصادی ما در بازار های هدف شود، گفت: 
صادرات مرغ در ایجاد اشتغال و ارتقای کیفیت اثر 
بسزایی دارد، ضمن آنکه در صورت تحقق اهداف 
صادراتی، میزان صادرات ۱ تا ۱.۵ درصد کل تولید 

را شامل می شود که رقم چندانی نیست.

کارشناس کشاورزی گفت: براساس آمار در نیمه 
دوم ســال ماهانه حداکثر ۱۸۰ هزار تن شکر در 
کشور مصرف می شود که اکنون میزان عرضه مازاد 
بر تقاضاست. غلامحسین بهمنی گفت: با توجه به 
فصل برداشت چغندر  و عرضه شکر تولید داخل، 
مشکلی در توزیع نداریم چراکه میزان عرضه شکر 
مازاد بر تقاضاست. او با بیان اینکه شکر کمتر از نرخ 
مصوب در سامانه بازارگاه عرضه می شود، افزود: 
قیمت هرکیلو شــکر با ۱۰ درصد ارزش افزوده 
در ســامانه بازارگاه ۳۸ هزار و ۵۰۰ تومان است، 
درحالیکه اکنون ۳۷ هــزار و ۵۰۰ تومان توزیع 
می شــود. همچنین برای مصرف کننده به رغم 
آنکه نرخ مصوب ۴۴ هزار و ۵۰۰ تومان است، به 
۵۰ هزارتومان رسیده بود که بدلیل افزایش عرضه، 

قیمت کاهش یافته و بازار متعادل شده است.
بهمنی با بیــان اینکه واردات شــکر کماکان در 
حال انجام اســت، گفــت: برآورد هــا حاکی از 
آن اســت که از ابتدای ســال بیش از ۷۰۰ هزار 
تن شــکر وارد شده اســت و با احتساب مصرف 
و تولیــد داخــل، ســالانه ۷۰۰ تــا ۸۰۰ هزار 
 تن کســری شــکر داخل باید از طریق واردات

 تامین شود.

وزیر نیرو گفت: اتصال الکتریکی بین ایران و آذربایجان اکنون 
برقرار است و امید است تا تابستان سال آینده، این امر افزایش 
یابد و پیشنهاد شده بین روســیه، آذربایجان، ایران، امارات و 

عربستان در این باره مذاکراتی صورت گیرد.
به گزارش وزارت نیرو، عباس علی آبادی با اشاره به اشتراک های 
تاریخی فراوان بین دو کشور ایران و آذربایجان، ادامه داد: برای 
تداوم و تقویت همکاری ها بین دو طرف، طرح های زیادی را در 
دستورکار داریم. وی با اشاره به همکاری صورت گرفته ایران و 
آذربایجان درخصوص سد خداآفرین افزود: این سد توسط دو 

طرف ساخته شده است.
وزیر نیرو خاطرنشان کرد: درباره ســد قیزقلعه سی و اردوباد 
برنامه مفصلی را در دســت اقدام داریم که در مراحل پیشرفت 
است؛ در توافق صورت گرفته مقرر شد فرآیند اجرای این طرح ها 
تسریع شــود. علی آبادی افزود: اتصال الکتریکی بین ایران و 
آذربایجان هم اکنون برقرار اســت و امید است تا تابستان سال 
آینده، این امر افزایش یابد و پیشــنهاد شده است بین روسیه، 
آذربایجان، ایران، امارات و عربســتان در این بــاره مذاکراتی 

صورت گیرد.
وی گفت: هم اکنون با روســیه مذاکرات صورت گرفته اســت 
و مقرر شــد در اجــلاس آینده ایــن موضوع پیگیری شــود. 
برقراری این خط الکتریکی بــه جهت اقتصادی برای دو طرف 
بســیار ســودمند خواهد بود. در زمینه های تخصصی - فنی 
مذاکراتی صورت گرفت و بر همین اساس آمادگی برای بازدید 

از تاسیســات فنی دو کشور اعلام شــد. معاون نخست وزیر و 
رئیس آذری کمیســیون مشــترک همکاری های اقتصادی 
ایران و آذربایجان نیز در ایــن دیدار با بیــان اینکه روابط دو 
کشــور ایران و آذربایجان بســیار گسترده اســت، ادامه داد: 
در حوزه های آب وبــرق نیز همکاری های قابــل توجهی بین 
 دوطرف برقرار اســت. از جمله می توان به پــروژه خداآفرین 

و قیزقلعه سی اشاره کرد.
»شاهین مصطفی یوف« با اشــاره به تبادل نظر صورت گرفته 
در دیدار مشــترک با وزیــر نیرو برای توســعه همکاری ها در 
زمینه انــرژی، افزود: در مــورد احداث نیروگاه ها نیز شــاهد 
برقراری همکاری بین دو کشور ایران و آذربایجان هستیم. وی 
خاطرنشان کرد: همکاری بسیار خوبی بین ایران و آذربایجان 
در حوزه آب برقرار شده است؛ به طوری که حدود سه سال پیش 
در آذربایجان جشن همکاری پنجاه ساله با ایران در حوزه آب 

برگزار شد.
شاهین مصطفی یوف گفت: درباره اجرای توافق مارازاد و اردوباد 
که در سال ۲۰۱۴ به امضا رســیده تبادل نظر صورت گرفت و 

مقرر شد با سرعت عمل بیشتری این مهم انجام شود.
وی افزود: ارتباط الکتریکی ایران و آذربایجان در پنج نقطه برقرار 
است و توافق شد در این باره همکاری ها مورد بررسی قرار گیرد. 
همچنین درخصوص ســنکرون کردن برق سه کشــور ایران، 
آذربایجان و روسیه تبادل نظر صورت گرفت و قرار شد یک شرکت 

ایرانی ارزیابی فنی   اقتصادی این مهم را انجام دهد.

عضو هیات رئیسه اتاق مشترک بازرگانی ایران و روسیه 
گفت: در تجارت ایران و روسیه معامله با ارزهای دو 
کشور کم وبیش برقرار است و اکنون بخشی از معاملات 
با روبل تسویه حساب می شود و بانک مرکزی ایران 
روبل خریــداری می کند، همچنین قرار اســت در 
آینده بانک مرکزی روســیه نیز ریال را خریداری و 

نگهداری کند.
کامبیز میرکریمی، عضو هیات رئیسه اتاق مشترک 
بازرگانی ایران و روسیه درباره احتمال شکل گیری 
یک پلتفرم برای تسویه پرداخت های فرامرزی در میان 
کشورهای عضو بریکس به خبرنگار ایلنا گفت: پیش تر 
روسای جمهور چین، برزیل و روسیه به عنوان اعضای 
تاثیرگذار بریکس پیشنهاد داده بودند که در تجارت 
میان کشــورهای عضو، دلار و یورو حذف       و واحد 
پولی جدیدی جایگزین این دو شود و در همین راستا 
گزینه هایی مطرح شد، از جمله اینکه یک واحد پول 
جدید بین کشورها ایجاد شود و یا اینکه واحد پولی 
یکی از کشورها که ثبات بیشتری نسبت به دیگران 

دارد ملاک عمل در معاملات قرار بگیرد.
وی افزود: البتــه در تجارت ایران و روســیه معامله 
با ارزهای دو کشــور کم وبیش برقرار است و اکنون 
بخشی از معاملات با روبل تسویه حساب می شود و 
بانک مرکزی ایران روبل خریداری می کند، همچنین 
قرار اســت در آینده بانک مرکزی روســیه نیز ریال 
را خریداری و نگهداری کند، با این حال شــماری از 
شــرکت های ایرانی در معامله با روس ها از سیستم 
بانکی موجود میان روسیه و ایران استفاده نمی کنند 
و تسویه حســاب را به واسطه یک شرکت مستقر در 
کشور سوم و اغلب امارات انجام می دهند و دلیل آن 
هم اختلاف بین ارزش رســمی ارزها در سامانه نیما 
با قیمت ارز در بــازار آزاد ایران اســت، ضمن اینکه 
موجودی روبل در ایران بیشــتر از موجودی ریال در 
روسیه اســت زیرا صادرات ایران به روسیه کمتر از 

واردات ایران از روسیه اســت. میرکریمی ادامه داد: 
معامله با روبل تنها میان ایران و روسیه برقرار نیست و 
هندوستان و روسیه نیز با روبل و روپیه معامله دارند؛ 
روسیه حتی بانک های کوچکی را در چین انتخاب 
کرده و شــرکت های روس حساب های غیرمقیم در 
این بانک های چینی باز کرده اند و بازرگانان از طریق 
این بانک ها تسویه حساب تجاری خود را بر مبنای پول 

ملی روسیه انجام می دهند.
عضو هیات رئیسه اتاق مشترک بازرگانی ایران و روسیه 
تصریح کرد: بنابراین  ایجاد یک واحد پولی مشترک 
میان اعضای بریکس شدنی اســت و می تواند اتفاق 
مثبتی قلمداد شود البته روابط اقتصادی کشورهای 
عضو این گروه هنوز ابعاد زیربنایی پیدا نکرده و هنوز 
نمی توان از آن به عنوان یک سازمان اقتصادی یاد کرد، 
با این حال اوضاع از اراده جدی کشورهای عضو حکایت 
دارد و می توان بر توسعه تجارت منطقه ای و ایجاد یک 
پلتفرم برای تسویه پرداخت های فرامرزی مبتنی بر 

همین اراده امیدوار بود.
وی در پاسخ به اینکه واکنش امریکا نسبت به تضعیف 
ارز این کشور در کشورهای عضو بریکس چه خواهد 
بود، اظهار کرد: به هر حال وقتی امریکا از ارز قدرتمند 
خود به عنوان یک ابزار سیاسی استفاده می کند دور 
از انتظار نیست که کشورها برای ریسک گریزی تلاش 
کنند ابزار جدیدی برای تسویه حساب های تجاری 
خود پیدا کنند و چین، برزیل، تا اندازه ای هند، روسیه 

و ایران انگیزه زیادی برای این ریسک گریزی دارند.
میرکریمی خاطرنشان کرد: در صورتی که کشورهای 
عضو بریکس یک واحد پولی مشــترک میان خود 
ایجاد کنند بازرگانان ایرانی می توانند ریسک معامله 
با صرافی ها و هزینه بالای مبــادلات را دور بزنند اما 
لازمه تحقق این امر در ایران وجود نداشتن یک بازار 
غیررسمی ارز و به عبارت دیگر تک نرخی بودن ارز در 

کشور است.

وزیر راه و شهرسازی خواستار تهیه نقشه راه دستیابی 
به هدف ۱۵ میلیون تن ترانزیت ســالیانه کالا بین 

جمهوری اسلامی ایران و جمهوری آذربایجان شد.
به گزارش مهــر، فرزانه صادق مالواجــرد وزیر راه و 
شهرســازی طی دیدار و مذاکره با شاهین مصطفی 
اف معاون نخست وزیر آذربایجان با بیان اینکه توسعه 
ارتباط با جمهوری آذربایجــان از اهمیت و جایگاه 
بالایی در سیاست خارجی ایران برخوردار است، گفت: 
گسترش روابط ایران و آذربایجان در آینده و نزدیک در 
راستای منافع دو کشور بیش از پیش ارتقا خواهد یافت. 
وزیر راه و شهرسازی ضمن ابراز خرسندی از بازگشایی 
مجدد سفارت جمهوری آذربایجان در تهران، افزود: 
آمادگی داریم تا مناسبات دو کشور را در همه بخش ها 
توسعه دهیم. وی افزود: آماده ایم در کوتاه ترین زمان 

ممکن شانزدهمین کمیســیون مشترک اقتصادی 
دو کشور را در تهران برگزار کنیم تا همه زمینه های 
همکاری مرور شود و خوشبختانه همکاری در تمام 
زمینه های حمل و نقل و لجســتیک و همینطور در 
پروژه های زیرساختی به طور مستمر در جریان است.

صادق تاکید کرد: برای ساخت راه آهن رشت - آستارا 
اقدامات لازم را لحاظ کردیم تا نقطه عطفی برای توسعه 
کریدور شمال- جنوب باشــد و مشارکت آذربایجان 
برای توسعه زیرساخت های ریلی منتهی به این مسیر 
اهمیت بالایی دارد. وی ادامه داد: با توجه به ظرفیت های 
مرزی موجود در بخش جاده ای پیشنهاد می کنم میزان 
پذیرش ناوگان به صورت روزانه در مرز آستارا به هزار 
دستگاه در بیله ســوار ۸۰۰ دستگاه، در جلفا به ۷۰۰ 

دستگاه و در پل دشت به ۶۰۰ دستگاه افزایش یابد.

قانون مالیــات بر واحدهای 
لوکس با آغاز دولت سیزدهم 
در سال ۱۴۰۰ کلید خورد. 
این دولت اصرار داشت که با 
این مالیات ها بتواند عدالت 
اجتماعی در مالیات ستانی ایجاد کند. از همان سال تا به 
امروز نیز در پی شناسایی این واحدها و دریافت مالیات از 
آن ها بوده است. البته نمی توان اعلام کرد که در طی این 
دو سال، موفقیت بزرگی در این راستا به وجود آمده چرا 
که این مالیات تا مدت ها به خاطر جمع آوری اطلاعات، 

عملاً درآمدی برای دولت نداشت.
از آن زمان تا به امروز، ســازمان امور مالیاتی کشــور 
مشغول شناســایی خانه های لوکس اســت. در این 
میان، تعدادی پیامک نیز از ســوی سازمان به مالکان 
این واحدهای لوکس ارسال شــده است و طرح مزبور 
با جدیت دنبال می شود. البته طبق انتظاری که وجود 
داشت، لوکس نشینان و مالکان این واحدهای باارزش 
و گرانقیمت، چندان از وضعیــت به وجود آمده راضی 
نیستند و بســیاری از آنها نســبت به پیامک سازمان 

اعتراض داشتند.

سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد: ۱۳۵ هزار و ۵۰۹ 
واحد مسکونی و باغ ویلای گران قیمت مشمول مالیات 
شدند که رقمی بالغ بر چهار هزار و ۴۳۶ میلیارد تومان 
مالیات برای آنها تعیین شده اســت و تاکنون مالکان 
نزدیک به ۶ هزار واحد مسکونی و باغ ویلای گران قیمت 

مالیات داده اند.
به گزارش سازمان امور مالیاتی کشور، براساس گزارش 
آخرین وضعیت اخذ مالیات واحدهای مسکونی و باغ 
ویلاهای گران قیمت موضوع بند )ع( تبصره )۶( قانون 
بودجه، در سال ۱۴۰۲ از بین واحدهای مسکونی و باغ 
ویلاهای گران قیمت گزارش شده توسط وزارتخانه های 
راه وشهرسازی، صمت، ســازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور و شهرداری ها به سازمان امور مالیاتی، در مجموع 
۱۳۵ هزار و ۵۰۹ واحد مسکونی و باغ ویلای گران قیمت 
مشمول مالیات شدند و به مالکان آنها از طریق پیامک 

این موضوع اعلام شده است.
بر اساس گزارش سازمان امور مالیاتی، تاکنون مالکان 
پنج هزار و ۹۹۳ واحد مسکونی و باغ ویلای گران قیمت 
مشــمول، حدود ۹۴ میلیارد تومان مالیات پرداخت 
کرده اند و مابقی نیز در فرآیند وصول و اجرا است که 
اطلاعات لازم در درگاه ملی خدمات الکترونیک سازمان 
بارگذاری شده و از طریق پیامک نیز به مالکان آنها اطلاع 

رسانی شده است. گفتنی است، سازمان امور مالیاتی روز 
گذشته نیز خبر داده بود که بیشتر دارندگان خودروهای 

لوکس هنوز مالیات نداده اند.
براساس این گزارش، از مجموع ۵۶۶ هزار و ۷۵۳ خودرو 
لوکس مشمول مالیات، تعداد ۲۳۵ هزار و ۶۱۷ مالک 
تاکنون نسبت به پرداخت مالیات خود اقدام کرده اند که 
از آنان مبلغ دو هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان )معادل ۴۲ 
درصد( وصول شد. در طی سه سال گذشته )از ۱۴۰۰ 
تا ۱۴۰۲( از مجموع ۷۸۲ هزار و ۳۲۳ خودرو شناسایی 
و گزارش شده توسط نیروی انتظامی، ۵۶۶ هزار و ۷۵۳ 
مالک خودرو مشمول مالیات به ارزش نزدیک به هفت 

همت شدند.
با وجود تلاش های دولت سیزدهم در دریافت مالیات از 
خانه ها و خودروهای لوکس، متأسفانه در قانون مذکور 
ابزار بازدارنده ای پیش بینی نشده است، به طوری که کل 
درآمدی که دولت از سال اول اجرای دریافت مالیات از 
خانه های لوکس به دست آورده ۳۰ میلیارد تومان بوده 

است، یعنی رقمی کمتر از قیمت یک آپارتمان لوکس.
طبق بررسی دیوان محاسبات کشور، در سال گذشته 
تنها ۱۰ درصد از مشمولان مالیات خودروهای لوکس 
اقدام به پرداخت مالیــات کرده اند و بیش از ۱۰۰ هزار 
مالک خودرو اعتنایی به مالیات تعیین شده نکرده اند. 

روزنامه جوان نوشت: همچنین حدود ۳/۳ هزارمیلیارد 
تومان از مالیات ۴/۴ هزارمیلیاردی لحاظ  شــده برای 
املاک گران قیمت بلاتکلیف است و صاحبان املاک 
لوکس اقدامی در جهت تعیین تکلیف و پرداخت مالیات 

مذکور نکرده اند.
دریافت مالیات از واحدهای مســکونی گران قیمت و 
باغ ویلاها از قانون بودجه سال۱۴۰۰ در دولت سیزدهم 
آغاز شد و در قانون بودجه سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ نیز 
مورد تأکید قرار گرفت، اما با این اوصاف هنوز شناسایی 
واحدهای گران قیمت و معرفی آن ها به ســازمان امور 

مالیاتی به صورت کامل انجام نشده است.
موضوع دریافت مالیات از خانه ها و زمین های لوکس با 
ارزش بیش از ۲۰ میلیارد تومان در قانون بودجه۱۴۰۲ 
آمده بود، بر این اســاس زمین های فاقد اعیانی دارای 
کاربری مسکونی، اداری و تجاری، باغ ویلاهای مجاز )با 
احتساب عرصه و اعیان( و خانه های لوکس که ارزش 
آن ها بیش از ۲۰۰ میلیارد ریال باشد، مازاد بر این مبلغ 
مشمول مالیات به میزان دو در هزار می شوند. با وجود 
پافشاری سازمان امور مالیاتی کشور، در این دو سال، 
تنها ۹۳۶ میلیارد تومان، یعنی کمتــر از هزارمیلیارد 
تومان مالیات از لوکس سواران و کاخ نشینان دریافت 

شده است.
دیوان محاسبات کشور دلیل وصول اندک مالیات را ترک 
فعل وزارت اقتصاد در شناسایی املاک و خودروهای 
لوکس می داند و هشدار می دهد وزارت امور اقتصادی 
و دارایی چنانچه همکاری لازم را انجام ندهد، پرونده 
این دســتگاه اجرایی در دادســرا مورد رسیدگی قرار 

خواهد گرفت.
نکته قابل تأمل این اســت که همین تعداد اندکی که 
در این دو سال شناســایی شده اند، نسبت به پرداخت 
مالیات شان بی اعتنا بوده اند، زیرا در چنین قانون مهمی 
ابزار درستی برای اجرا پیش بینی نشده است. برهمین 
اســاس به نظر می رسد شــاهد عدم جدیت سیستم 
مالیات ستانی و مؤدیان مرفه در زمینه مالیات بر دارایی ها 
به عنوان محور اصلی شکاف طبقاتی در کشور هستیم. 
بر اساس آخرین آماری که در مردادماه امسال رسانه ای 
شــد، ۶ هزارمیلیارد تومان مالیات تشــخیصی برای 
خانه های لوکس در سه سال گذشــته در نظر گرفته 
شده، اما تنها ۱۳۰ میلیارد تومان آن وصول شده است. با 
توجه به این آمارها که از سوی سازمان امور مالیاتی اعلام 
شده است، ثروتمندان تنها ۲ درصد از مالیات تشخیصی 
مربوط به املاک، ویلا و باغ ویلاهای لوکس را به دولت 

پرداخت کرده اند.
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فرار لوکس نشینان از پرداخت مالیات

مصرف ماهانه شکر 
به ۱۸۰ هزار تن رسید

ایجاد واحد پولی مشترک بریکس اتفاق مثبتی استترانزیت برق با کشورهای همسایه افزایش یابد

تهیه نقشه راه دستیابی به ترانزیت ۱۵ میلیون تنی بین ایران و باکو

یک درصد از تولید مرغ کشور صادر می شود

از : اداره ثبت اسناد و املاک نور
به : کلیه مالکین مشاعی پلاک ۱۰/۲/۸۷۵ )خواهان و خواندگان 

افراز(
نظر بــه اینکــه بهــرام الغوثی بــا ارائــه وکالت نامه شــماره 
زهــره  خانــم  طــرف  از   ۱۴۰۳۳۳۲۵۱۸۷۵۰۰۰۰۸۲
دیوانی تنظیمــی در دفترخانه ۳۵۴ کلاردشــت و شــماره ی 
۱۴۰۳۳۱۱۵۱۸۷۵۰۰۰۰۳۶ از آقــای محمد کاظم رازانی نظام 
العلمایی تنظیمی در دفترخانه ۳۵۴ کلاردشت مالک مشاعی هر 
کدام ۱.۵ دانگ سهم مشاع از ششدانگ سهم عرصه و اعیان شش 
دانگ پلاک ۸۷۵ فرعی از ۲ اصلی بخش ۱۰ تقاضای افراز حصه و 
سهمی ملک خویش از پلاک فوق الذکر را برابر در خواست وارده 
به شــماره ۱۴۰۳۸۵۶۵۱۷۱۴۰۰۰۱۲۴ مورخه ۱۴۰۳/۰۷/۰۵ 
از این اداره نموده لذا بــه جنابعالیان اخطار و ابلاغ میگردد جهت 
انجام عملیات افرازی که رأس ساعت ۱۰ صبح روز دوشنبه مورخ 
۱۴۰۳/۰۷/۳۰ توسط نماینده و نقشه بردار این اداره انجام میگیرد 
در محل وقوع ملک حضور بهم رسانید. بدیهی است عدم حضور 

مانع از انجام و اجرای عملیات افراز نخواهد گردید.
تاریخ انتشار: ۱۴۰۳/۰۷/۲۳ 

علی سعادتی
رئیس ثبت اسناد و املاک نور

شناسه آگهی ۱۸۰۶۹۷۷

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۴۸۵۴ مورخ ۱۴۰۳/۰۵/۰۹ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای/ خانم صراحی امیری فرزند صید محمد بشماره شناسنامه ۲۶۶۹ به شماره ملی ۳۲۵۳۸۰۶۱۹۷ 
صادره از کرمانشاه مبنی بر صدور سند مالکیت نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به آدرس کرمانشاه بلوار طاقبستان 
کوچه ۱۱۳ پ۱۸ به مساحت ۱۲۲ متر مربع در پلاک ۴۰۱ فرعی از ۲۸ فرعی از ۱۳۹ اصلی واقع در بخش یک حومه 
کرمانشاه خریداری از مالک رسمی مشاعی آقای حشمت اله غلامی به صورت مع الواسطه به متقاضی محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۷/۲۳  تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۸/۰۹
سجاد مؤیدی

رئیس ثبت اسناد و املاک
۲۸۶۸ م الف

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۲۲۳۹ مورخ ۰۷/۰۳/۱۴۰۳هیات اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای/ خانم خسرو کله هوئی فرزند احمدویس بشماره شناسنامه ۵۹۰ به شماره ملی ۳۲۵۲۰۹۰۳۶۸ 
صادره از کرمانشاه مبنی بر صدور سند مالکیت ششدانگ یک باب ساختمان به آدرس الهیه خیابان طالقانی بریدگی اول خ 
شهید جمال حسنی کوچه عین اله چاله چاله پلاک ۷۸ به مساحت ۳۹/۴۰ متر مربع در قسمتی از پلاک باقی مانده ۱۳۸ 
اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه خریداری از مالک رسمی مشاعی آقای بابا راهدار به صورت مع الواسطه به متقاضی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۳/۰۷/۰۹  تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۷/۲۵

سجاد مؤیدی، رئیس ثبت اسناد و املاک
۲۵۸۲ م الف

مفقودی نورآباد
ســندکمپانی وبرگ ســبز وکارت ماشــین پراید جی تی ایکس 
آی     مدل ۱۳۸۵ بنام عزت اله محمود یان زمانه  شــماره شهربانی 
۴۱ایران ۴۶۵ص۱۲   شــماره موتور ۱۶۵۶۵۸۳ شــماره شاسی 
 S1412285921526  مفقودگردیــد وازدرجــه اعتبارســاقط  

می باشد.

آگهی مفقودی
اینجانب احد یاری گل باغی مالک خودرو پیکان  تیپ ۱۶۰۰مدل ۱۳۸۱ به شماره شهربانی 
۱۰ایران۷۹۱ه ۶۸وشماره بدنه ۸۱۴۰۹۱۳۴شماره موتور۱۱۱۲۸۱۱۰۳۰۴ بعلت فقدان 
اسناد فروش )سندکمپانی و برگ سبز(تقاضای رونوشت المثنی اسناد مذکور را نموده است.

لذا چنانچه هرکس ادعایی در مورد خودروی مذکور داردظرف مدت  ده روز به دفتر حقوقی 
سازمان فروش شرکت ایران خودرو واقع در پیکان شهر ساختمان سمند مراجعه نماید.

بدیهی است پس از انقضای مهلت مزبور طبق ظوابط مقرر اقدام خواهد شد. 
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فناوری و 
اطلاعات

ربات های تسلا تقلبی از آب درآمدند
در رویداد سایبرکب شرکت تسلا حضور پر رنگ ربات های اپتیموس جلب توجه 
می کرد اما اکنون مشخص شده این ابزارها خودکار نیستند و با کمک انسان و هوش 

مصنوعی در این مراسم فعالیت می کردند.
به گزارش مهر به نقل از ورج، تسلا در مراسم رونمایی از سایبر کب در هفته گذشته 
نمایشی عظیم از ربات های خودکار اپتیموس به راه انداخت. این ربات ها با مردم 
ارتباط برقرار کردند، به مهمانان نوشــیدنی تعارف و با آنها بازی کردند اما به نظر 

می رسد این فقط یک نمایش بوده است.
هنگام تماشــای ویدئوها نیز خودکار نبودن ربات ها کاملًا مشخص است. رابرت 
اسکوبل یکی از افراد حاضر در این رویداد با انتشار پستی در ایکس نوشت متوجه 
شده که اپراتورهای انســانی از راه دور به ربات ها کمک می کردند پس از آن یک 

مهندس به او گفت ربات ها با استفاده از هوش مصنوعی راه می رفتند.
آدام جوناس تحلیلگر موسسه مورگان استنلی نیز نوشته بود ربات ها با کمک انسان 
فعالیت می کردند. البته نشانه های واضحی برای اثبات این ادعاها وجود دارد، به 
عنوان مثال همه ربات ها صدای متفاوتی داشتند یا واکنش آنها به طور آنی و همراه 

حرکات سر و دست بود.
البته به نظر نمی رسد تسلا قصد داشته وانمود کند ربات های اپتیموس خودکار 
هستند. در ویدئویی دیگر هنگامیکه اســکوبل از ربات می پرسد تا چه میزان به 
وسیله هوش مصنوعی کنترل می شود، اپتیموس با حالت شوخی می گوید: شاید 
کمی. در ویدئویی دیگر نیز یک ربات به یکی از حاضران می گوید: امروز یک انسان 

به من کمک می کند.

ایران چهارمین کشــور فعال در تدوین استانداردهای 
بین المللی نانو

تاکنون ۱۱۱ استاندارد در بخش های مختلف فناوری نانو در ایزو منتشر شده است 
که کشورمان با تدوین ۱۲ استاندارد، در جایگاه چهارم فعال ترین اعضای ایزو قرار 
دارد. به گزارش مهر به نقل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری، نشست همفکری پروژه های جدید اســتانداردهای بین المللی نانو با 
حضور کارشناسانی از سازمان ملی استاندارد و ســتاد نانو، مسئولان پروژه های 
اســتانداردهای بین المللی نانو و همچنین متخصصان دارای تجربه فعالیت های 
بین المللی در ستاد نانو برگزار شد تا پیشنهادهای جدیدی که قرار است از طرف 
ایران به ایزو ارائه شود، مورد بحث و بررســی قرار گرفته و اصلاحات لازم در این 

پروژه ها انجام شود.
در این نشست، سه پیشنهاد برای تدوین استانداردهای بین المللی جدید توسط 
مدیران پروژه ارائه شد و افراد حاضر در جلســه که دارای تجربه قبلی در تدوین 
استانداردهای بین المللی بودند، نظرات خود را مطرح کردند. این نظرات به غنی تر 
شدن پیشنهادها کمک کرده و موجب آمادگی بیشتر ارائه دهندگان برای ارائه و 

دفاع از پروژه های ایزو می شوند.
کشورمان در ســه کارگروه از پنج کارگروه این کمیته، پروژه های خود را ارائه و از 
آن ها دفاع خواهد کرد. در این دوره، ســه پیشنهاد جدید استاندارد بین المللی از 
طرف کشورمان ارائه خواهد شد و همچنین از ســه پروژه در حال تدوین که در 

دوره های قبل ارائه شده بودند، دفاع خواهد شد.
تدوین استانداردهای بین المللی معمولاً دو تا سه سال زمان می برد. اساس تدوین 
استانداردهای بین المللی در سازمان ایزو، اجماع جهانی توسط کشورهای عضو 
است. کشورهای عضو کمیته های فنی در مراحل مختلف تدوین استاندارد نظرات 
تخصصی مختلفی را برای تکمیل و توسعه استاندارد ارائه می کنند. در کمیته فنی 
استانداردهای فناوری نانو سازمان ایزو، ۴۰ کشور به عنوان عضو اصلی و ۱۶ کشور 

به عنوان عضو ناظر وجود دارند.

صادرات فناوری کره جنوبی آهسته شد
صادرات محصولات فناوری کره جنوبی برای دومین ماه متوالی آهســته شد که 

نشان می دهد تقاضای جهانی ممکن است به اوج خود برسد.
به گزارش ایسنا، وزارت بازرگانی کره جنوبی، روز دوشنبه، در بیانیه ای اعلام کرد 
صادرات که عمدتا مبتنی بر فناوری اطلاعات و ارتباطات است، در سپتامبر نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته، ۲۴ درصد رشــد کرد و در مقایسه با ۲۸.۵ درصد در 
ماه اوت، کاهش یافت. ارسال محموله های تراشه حافظه DRAM  که پرسودترین 
محصول کره جنوبی اســت، ۵۷.۱ درصد افزایش یافت که ضعیف ترین رشــد از 

دسامبر سال گذشته بود.
قیمت تراشه حافظه DRAM و Nand، در ماه گذشته کاهش یافت. تقاضا برای 
تراشه های حافظه که با توسعه جهانی هوش مصنوعی تقویت شده، به رشد سریع تر 

اقتصاد کره جنوبی در سال جاری نسبت به پیش بینی اولیه، کمک کرده است.
با توجه به اینکه سامسونگ الکترونیک و اس کی هاینیکس، در میان پردرآمدترین 
شرکت های کره جنوبی هستند، این کشور در تجارت،  به شدت به فناوری متکی 
است و گوشی های هوشمند، نمایشگر رایانه، باتری های قابل شارژ و سایر قطعات 

بکار رفته در کالاهای مصرفی پیشرفته را عرضه می کند.
بر اساس گزارش بلومبرگ، محموله های فناوری تقریبا یک سوم از کل صادرات 
کره جنوبی را تشکیل می دهند. هر چند حالی رشد صادرات فناوری، نشانه هایی 
از کندی را نشان می دهد، اما اقتصاددانان و سیاست گذاران می گویند بعید است 
که به سرعت کند شــود و به اقتصاد کره جنوبی کمک خواهد کرد تا رشد خود را 
در سال آینده ادامه دهد. این اطمینان به بانک مرکزی کره کمک کرد تا نرخ بهره 

معیار خود را تا قبل از کاهش آن به ۳.۲۵ درصد در هفته گذشته، بالا نگه دارد.

 محصــولات مایکروســافت همچنــان در خطــر 
۶ آسیب پذیری سایبری

با وجود انتشار اصلاحیه های امنیتی ماهانه، مهاجمان سایبری همچنان با استفاده از 
۶ گروه از نقاط ضعف موجود در محصولات مختلف مایکروسافت، سپرهای امنیتی 

را دور می زنند.
به  گزارش ایسنا، اگرچه مجموعه اصلاحیه های امنیتی مایکروسافت انواع مختلف 
آسیب پذیری ها از جمله اجرای از راه دور کد، افزایش سطح دسترسی، افشای اطلاعات، 
منع سرویس، دور زدن ساز و کارهای امنیتی و جعل را ترمیم می کنند اما مهاجمان 
سایبری همچنان با استفاده از این شش گروه آسیب پذیری به اهداف خود در سراسر 

دنیا نفوذ می کنند.
مجموعه  اصلاحیه های امنیتی ماهانه شرکت مایکروسافت، که برای ماه میلادی اکتبر 
منتشر شده،  ۱۱۷ آسیب پذیری را در محصولات مختلف این شرکت ترمیم می کند 
که پنج مورد از آنها، "روز-صفر" گزارش شده است. اجرای کد از راه دور، با ۴۲ مورد، 
بیشترین سهم از انواع آسیب پذیری های ماه  اکتبر را به خود اختصاص داده است و دو 
آسیب پذیری افزایش سطح دسترسی و منع سرویس به  ترتیب با ۲۸ و ۲۶ مورد در 

جایگاه های بعدی قرار دارند.
براساس اعلام مرکز مدیریت راهبردی افتا، سه مورد از آسیب پذیری های ماه اکتبر، "بحرانی" 
گزارش شده که همگی از نوع »اجرای کد از راه دو« هستند و  شدت ۱۱۰ آسیب پذیری نیز 
"زیاد" اعلام شده است. در درجه بندی شرکت مایکروسافت، نقاط ضعفی که سوءاستفاده 

از آنها بدون نیاز به دخالت و اقدام کاربر باشد، "بحرانی" تلقی می شود.
راهبران سامانه های دستگاه ها و سازمان های دارای زیر ساخت حیاتی برای اطلاع از 
فهرست آسیب پذیری ها و نکات فنی، می توانند به پایگاه اینترنتی مرکز افتا به آدرس 

https://afta.gov.ir/ مراجعه کنند.

اخبار

بر اساس آخرین آمارها تا نیمه 
مهرماه امســال پیک کاربران 
فعال روزانه نسبت به شهریور 
۱۴۰۰، در روبیــکا ۴ برابر، در 
ایتا ۱۴ برابر، در بله ۶ برابر، در 
ســروش پلاس ۸ برابر و در آی گپ ۲ برابر و پهنای باند 
مصرفی در ایــن پلتفرم ها در قیاس با شــهریور ۱۴۰۰ 

حدود پنج برابر رشد داشته است.
به گزارش ایســنا، با توجه به نیاز روزافزون پیام رسان ها 
کشورهای مختلفی در دنیا از جمله ایران در حال تلاش 
برای توسعه پلتفرم های بومی خود هستند. طی سال های 
گذشــته، روش ها و اقدامات بســیاری برای حمایت از 
پیام رسان ها و به صورت کلی ســکوهای داخلی توسط 
دولتمردان انجام شده اســت که منجر به رشد سکوها و 
افزایش مخاطبان آنها شده است به گونه ای که به واسطه 
ایجاد برخی قابلیت ها، سایر کشورها خواهان پیام رسان 

های داخلی شده اند.
به اعتقاد مسئولان و کارشناسان حوزه ارتباطات اکنون 
سکوهای داخلی این توانایی را دارند که به ۱۰۰ میلیون 
کاربر در پیام رســان های داخلی خدمات ارائه دهند اما 
قبلا آرزوی برخی از مســئولان بود که پیام رسان های 

داخلی بتوانند ۲۰ میلیون کاربر داشته باشند. در همین 
راستا اخیرا گزارشی از آخرین وضعیت پیام رسان های 
داخلی از سوی سازمان فناوری اطلاعات ایران اعلام شده 
که براساس آن، در این مدت پیام رسان های داخلی نیز 
به ارائه خدمات متعدد پرداخته و بهره گیری از آنها رشد 
قابل توجهی داشته است که بر اساس آخرین آمارهای 
موجود تا نیمه مهرماه امسال پیک کاربران فعال روزانه 
نسبت به شــهریور ۱۴۰۰، در روبیکا ۴ برابر، در ایتا ۱۴ 
برابر، در بله ۶ برابر، در سروش پلاس ۸ برابر و در آی گپ 

۲ برابر شده است.
همچنین پهنای باند مصرفی در این پلتفرم ها در قیاس با 
شهریور ۱۴۰۰ حدود پنج برابر رشد داشته است. با توجه 
به ظرفیت های موجود در توسعه فعالیت بومی در عرصه 
بین المللی و منطقه ای، زمان ورود این سکوها به عرصه 
بین الملل فرا رسیده و در دولت چهاردهم این رویکرد با 

جدیت دنبال می شود.
گفتنی است اواخر شهریور سال جاری هم از سوی وزیر 
ارتباطات و فنــاوری اطلاعات اعلام شــد که پلتفرم ها 
)سکوهای( بومی به مرحله ای از بلوغ رسیده اند که توان 
حضور در عرصه بین المللی را داشته باشند و این وزارت 
خانه حمایت خود را از ســکوها و پیام رسان های بومی 
متناسب با اقتضائات و شرایط روز دنبال می کند. هاشمی 
همچنین تأکید کرده بود با توجه به ظرفیت های موجود 
در توسعه فعالیت بومی در عرصه بین المللی و منطقه ای، 

زمان ورود این ســکوها به عرصه بین الملل فرا رسیده و 
در دولت چهاردهم این رویکرد با جدیت دنبال می شود.

البتــه وی به این مســئله اشــاره کــرد کــه وقتی از 
حمایــت هدفمنــد از ســکوها و پیام رســان های 
داخلــی صحبــت می کنیــم؛ منظور حمایتی اســت 
کــه در راســتای اهــداف جدیــد تعیین و ترســیم 
شــده و مهمترین هدف نیــز در حال حاضــر، حضور 
پیام رســان های کشــور در عرصه بین المللــی به ویژه 
در میان کشــورهای منطقه و یا کشــورهای هم پیمان 

 همچون ســازمان همکاری های اقتصادی شانگهای یا 
گروه بریکس است.

بنابرایــن با توجــه به اینکه طی ســال های گذشــته 
پیام رســان های داخلی از حمایت دولت برای توســعه 
زیرســاخت و افزودن قابلیت های بیشتر جهت رضایت 
بیشــتر کاربران برخوردار بودند، این انتظــار از دولت 
چهاردهم وجود دارد تا توســعه پیام رسان های داخلی 
برای جلب رضایت کاربران و ایجاد قابلیت های مورد نیاز 

همانند گذشته مورد توجه باشد.

سایر کشورها خواهان پیام رسان های داخلی شده اند

رشد پنج برابری پهنای باند پیام رسان های داخلی
News kasbokar@gmail.com

متخصصین یکی از شرکت های دانش بنیان پارک علم و 
فناوری دانشگاه صنعتی شریف برای اولین بار کودهای 

گوگردی محلول در آب طراحی و تولید کردند.
به گــزارش مهر به نقل از دانشــگاه صنعتی شــریف، 
کودهای گوگرددار یکــی از اصلی ترین کودهای مورد 
اســتفاده کشــاورزان برای جلوگیری از ایجاد قارچ و 
آفت روی محصولات اســت که به صورت پودر در بازار 
وجود دارند و کشــاورزان برای خریــد آن، هزینه های 
زیادی متحمل می شوند. و حالا جمعی از پژوهشگران 
دانشگاه صنعتی شریف در قالب یک شرکت دانش بنیان 
موفق بــه طراحی و تولید کودهای محلول شــده اند و 
توانسته اند با تولید گوگرد محلول در آب، علاوه بر ارائه 
کیفیت و خواص بهتر نســبت به نمونه پودری، کمک 
شایانی به کاهش هزینه های اقتصادی کشاورزان کنند. 
ویژگی های کم نظیر این کود، توانایی اصلاح خاک، تاثیر 

بسیار خوب آن در قارچ کشی و آفت کشی است.
علیرضا توسلی راد، مدیرعامل »شــرکت دانش بنیان 
دانش آوران رادیــن ورنا« در این خصــوص گفت: از 
ویژگی های این محصول، اصلاح خاک های کشاورزی 
اســت؛ به این معنا که این کود، شوری خاک را در دراز 
مدت اصلاح و گیــاه را به شــوک های محیطی مقاوم 

می کند.

وی افزود: تولید کودهای ارگانیک، کارآفرینی و اشتغال، 
کمک به تولید ملی و البته کاهش آســیب ســلامت 
فیزیکی و زیستی افراد جامعه، از دیگر ویژگی های مهم 
آن به شمار می رود. این محصول، نمونه هیچ محصول 

دیگری نیست و ویژگی های خاص خود را دارد.
توســلی راد گفت: این کود نوع خاص و غنی شده ای از 
کودهای گوگرد مایع اســت که حاوی ۳ ماده؛ گوگرد، 
پتاسیم و نیتروژن است که از مهم ترین مواد مغذی مورد 
نیاز گیاه به شمار می آیند. این محصول انتخابی ایده آل 
برای باغبانان و کشاورزانی است که می خواهند علاوه 
بر بهره وری بالاتر، در زمان، تلاش و هزینه خود هنگام 
کوددهی محصولات کشــاورزی صرفه جویی کنند. به 
طور کلی استفاده از کود مایع گوگرد برای هر کسی که 
می خواهد رشد و سلامت محصولات خود را ارتقا دهد و 
عملکرد آنها را بهبود بخشد انتخاب هوشمندانه ای است.

مدیر این شــرکت دانش بنیان یادآور شد؛ از مهم ترین 
ویژگی های این کود، قابلیت بــالای آن در دفع آفات 
و کنترل بیمــاری گیاهان اســت. این کــود در رفع 
بیماری های قارچی مانند انواع سفیدک، کپک، زنگ ها، 
لکه های قهوه ای و سیاه، بیماری های ریشه و طوقه موثر 
است و آفاتی مانند شته ها و حتی آفت مقاوم پسیل پسته 
را دفع می کند. از طرفی دیگر این محصول با تقویت بنیه  

گیاه، مکانیسم های دفاعی خود گیاه را نیز تقویت کرده 
و باعث می شــود گیاه در مقابل آفات از خود مقاومت 

بیشتری نشان دهد.
این دانش آموخته  دانشگاه صنعتی شریف خاطرنشان 
کرد: یکی دیگر از ویژگی های کــود گوگردی، مقرون 
به صرفه بودن آن برای کشاورز است؛ بدین صورت که 
کشاورز برای زمینی به مســاحت یک هکتار، ۲۰۰ تا 
۵۰۰ کیلوگرم گوگرد پودری احتیاج دارد که نزدیک به 
۲۰ تا ۳۰ میلیون تومان هزینه دارد در صورتی که با این 
محصول برای هر هکتار ۱۰ لیتر به قیمت هر لیتر ۲۵۰ 
تا ۳۰۰ هزار تومان لازم است که این مبلغ بسیار ناچیزی 

در مقابل گوگرد پودری است.
وی گفت: در حال حاضر توانایی تولید انبوه و در دسترس 
قرار دادن این محصول برای اســتفاده کشاورزان برای 
شــرکت ما مقدور اســت، اما به دلیل نداشتن مجوز 
ســازمان آب و خاک این امر تا به امروز اتفاق نیفتاده 
است و امیدواریم با همکاری این سازمان هرچه سریعتر 
بتوانیم جواز را دریافت و تولید را آغاز کنیم. این محصول 
به صورت آزمایشی در اختیار باغات پسته قرار گرفت و 
خوشبختانه روی آفت »پسیل پسته« هم نتیجه خوبی 

داده است.
توسلی راد در پایان صحبت هایش گفت؛ اعضای شرکت 

دانش آوران رادین ورنا در سال ۱۳۹۶ با هدف اعتلای 
صنعت کشــاورزی و ارتقای کیفی و کمی محصولات، 
گرد هم آمدند. ایده  اولیه شرکت طی دو سال با تلاش 
و پشتکار شــبانه روزی تبدیل به محصولی قابل تولید، 
ارائه و رقابت شد. و شرکت ما در ابتدای سال ۱۳۹۸ به 
عضویت شتاب دهنده  دانشــگاه صنعتی شریف درآمد 
و در مردادماه همان سال شــرکت دانش آوران رادین 
ورنا به صورت رسمی متولد شد. پس از آن با مذاکره و 
بهره مندی از مشاوره های پارک علم و فناوری شریف، 
شرکت شروع به جذب سرمایه کرده و اقدام به طراحی 

و ساخت خط تولید خود در شهرستان فیروزکوه کرد.
با رشد بیشتر شــرکت و ورود رســمی به پارک علم و 
فناوری در طی سال های اخیر، موفق شده ایم خط تولید 
خود را به صورت کامل با ظرفیتــی بالغ بر یک میلیون 
لیتر در سال به بهره برداری برسانیم و تمامی مجوزهای 
لازم را کسب کنیم. بدون شک داشتن هدفی والا مانند 
ارتقای سلامت و کیفیت محصولات صنعت کشاورزی 
و در طی آن تضمین ســلامت و امنیــت غذایی مردم 
توانسته اســت ما را از میان تمام مشکلات به سلامت 
عبور دهد. امید است با همت و تلاش بی وقفه  خود روزی 
شاهد شکوفایی و پرچم داری صنعت کشاورزی کشور 

در جهان باشیم.

معاون توســعه صندوق نوآوری و شــکوفایی ریاست 
جمهوری با بیان اینکه سقف تسهیلات فوری از محل 
خط اعتباری به شــرکت های  دانش بنیان از ۴۰ به ۸۰ 
میلیارد ریال رسیده اســت گفت: در سفرهای استانی 
شرکت های دانش بنیان می توانند این تسهیلات را به 

جای ۲ ماه در ۴۵ دقیقه دریافت کنند.
سیاوش ملکی فر در جلسه ای که برای تشریح خدمات 
صندوق نوآوری و شکوفایی به شرکت های دانش بنیان 
در برج فناوری کرمانشاه برگزار شد، افزود: در سفر سه 
روزه به استان کرمانشاه پیش بینی می کنیم حدود هزار 
میلیارد ریال تسهیلات را برای ۳۰ شرکت دانش بنیان 
استان مصوب و در کمترین زمان ممکن پرداخت کنیم.

وی با اشاره به اینکه صندوق نوآوری و شکوفایی سال 
۱۳۹۲ به صورت رسمی فعالیت خود را با سرمایه اولیه 
سه هزار میلیارد تومان آغاز کرد افزود: سرمایه صندوق 

هم اکنون به ۱۰ هزار میلیارد تومان افزایش پیدا کرده 
است و آنچنان که در هیات امنای صندوق هم مصوب 
شده که این سرمایه تا سال ۱۴۰۶ به ۱۰۰ هزار میلیارد 

تومان افزایش می یابد.
معاون توســعه صندوق نوآوری و شــکوفایی ریاست 
جمهوری با یادآوری اینکه هم اکنون تعداد شرکت های 
دانش بنیان به بیش از ۱۰ هزار شرکت رسیده است، از 
فروش هزار میلیارد تومانی و اشــتغال زایی ۳۷۰ هزار 
نفری این مجموعه های فناور در کشور خبر داد و گفت: 
صندوق نوآوری و شکوفایی از ابتدای شروع فعالیت خود 
تا به امروز افزون بر ۶۵ هزار میلیارد تومان انواع خدمات 
را در چهار دسته تسهیلات، سرمایه گذاری، ضمانت نامه 
و توانمندسازی )تسهیلات بلاعوض( را در اختیار این 

شرکت ها قرار داده است.
ملکی فر با اشــاره به اینکه صندوق نوآوری و شکوفایی 

تا ۱۰۰ میلیارد تومان قراداد مشــارکت با شرکت های 
دانش بنیان امضا می کند و ســالیانه هم حدود ۷۰۰ 
میلیون تومان تســهیلات بلاعوض در اختیار شرکت 
ها قرار می دهد گفت: اکنــون این صندوق بیش از ۸۰ 
خدمت را بــه دانش بنیان ها و فنــاوران ارائه می دهد 
بطوریکه ۵۰ درصد این خدمات مربوط به حوزه مالی و 
۵۰ درصد دیگر در حوزه توانمندسازی این مجموعه ها 
است. رییس پارک علم و فناوری استان کرمانشاه هم در 
ابتدای این جلسه با بیان اینکه این استان ظرفیت های 
بسیاری برای رشد و توســعه شرکت های دانش بنیان 
دارد گفت: تعداد شــرکت های دانش بنیان استان سه 
رقمی شد و به عدد ۱۰۰ رسید که در کنار حدود ۵۰۰ 
واحد فناور، ظرفیت بســیار بالایی برای توسعه اقتصاد 

دانش بنیان در استان محسوب می شوند.
سیامک آزادی با اشــاره به اینکه ۳۰۰ محصول فناور 

در استان تولید می شــود که ۲۰ محصول آن فقط در 
این اســتان تولید و عرضه می شــود افزود: متاسفانه 
شرکت های دانش بنیان و واحدهای فناور استان امروز 
با مشکلات تامین سرمایه در گردش مواجه هستند که 
امیدواریم در این ســه روز و با حضور مدیران صندوق 
نوآوری و شــکوفایی ریاســت جمهوری، تامین مالی 

حداقل ۳۰ شرکت دانش بنیان استان انجام گیرد.
وی با تاکید براینکه تسهیلات بسیار خوبی در ۶ ماهه 
دوم امسال به شرکت های دانش بنیان استان کرمانشاه 
اختصاص مــی یابد گفت: از طرفــی خدمات صندوق 
نوآوری و شکوفایی فقط مختص تسهیلات نیست و این 
صندوق خدمات متنوعی را به شرکت های دانش بنیان 
ارائه می دهد که در این ســه روز کارشناسان صندوق 
مشــاوره های لازم را در اختیار مدیران شرکت ها قرار 

می دهند.

محققان دانشگاه تهران به تکنیک بازرسی شل شدگی 
اتصالات غیــر دائمی در ســازه ها با تحریــک پایه با 
اســتفاده از امواج فرا صوتی دســت یافتند. به گزارش 
ایرنــا از معاونت علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاســت جمهوری، »بازرســی شل شــدگی اتصالات 
غیر دائمی در ســازه ها بــا تحریک پایه با اســتفاده از 
امواج فرا صوتی« عنوان طرح پژوهشی عقیل یوسفی 
کماء، استاد مرکز سیســتم ها و فناوری های پیشرفته 
 دانشگاه تهران است که با حمایت بنیاد ملی علم ایران 

به پایان رسید.
یوســفی کماء با مدرک دکتری تخصصــی هوافضا از 
دانشــگاه کارلتون کانادا درباره این طرح توضیح داد: 
بسیاری از صنایع هوایی، عمران، حمل ونقل در ساخت 
سازه های حســاس، از اتصال ورق های آلومینیومی به 
یکدیگر استفاده می کنند. در بحث صنایع ماهواره ای و 
الکترونیکی، شل شدن اتصالات بر روی عملکرد سازه ها 

تأثیر منفی می گذارد.
وی افــزود: روش مطــرح شــده در ایــن پژوهش به 
این صورت اســت که ســازه مــورد نظــر از دو ورق 

آلومینیومی تشــکیل شــده اســت و این دو ورق با 
اســتفاده از پیچ بــه یکدیگر متصل شــده اند، پس از 
فراهم شــدن شــرایط مرزی مــورد نظر، بــر روی 
 شیکر قرار گرفته شــده تا تحریک مشــخصی به آن 

وارد شود. 
بر روی هر دو ورق، تراگذر پیزوالکتریک قرار داده شده 
تا در حین عملیات، با تحریک یکــی از این تراگذارها، 
امواج ورقی درون ســازه ایجاد شود و موج منتشر شده 
و عبور کــرده از اتصال توســط پیزوالکتریک موجود 
در ورق دوم دریافت شــود. این کار برای تعداد زیادی 
از فرکانس های تحریک شــیکر و گشــتاور موجود بر 
روی اتصال، انجام می شــود تا تعداد مناسبی از داده ها 
جمع آوری شــوند و پس از پردازش آن ها و اســتفاده 
 از یک شــبکه عصبی مناســب بتوان وضعیت اتصال 

را تشخیص داد.
این محقق در ادامــه بیان کرد: اتصالات در ســاخت 
سازه های پیچیده و بزرگ نقش مهمی را ایفا می کنند 
و معمولاً ساخت چنین ســازه هایی ممکن است که از 
اتصال قسمت های ســاده تر و کوچکتری تشکیل شده 

باشند. گاهی در ســاخت همین قسمت های کوچک 
نیز اتصالات به کار  می روند، به همین منظور روش های 
مختلفی برای اتصال قطعات به یکدیگر توسعه یافته اند 
که بدون آن ها امکان ساخت سازه وجود نخواهد داشت 
و همچنین ساخت قطعات کوچک تر و اتصال آن ها به 
یکدیگر راحت تر و ارزان تر از ساخت یک سازه یک تکه 

است.
وی توضیح داد: اتصالات مکانیکی که در ساخت انواع 
قطعات به کار  می روند، به این صورت تعریف می شوند 
که تعدادی از اجزا را با دوام، پایداری و مقاومت موردنظر 
به یکدیگر متصل می کنند. این دســته از اتصالات که 
در ســاخت و اتصال قطعات مکانیکــی کاربرد دارند، 
به طورکلی به دو دســته اتصالات دائــم مانند جوش، 
چســب، پرچ و اتصالات غیردائم مانند پیچ، مهره، پین 

تقسیم می شوند.
یوســفی کماء اضافه کرد: انتخاب نوع اتصال بر اساس 
فاکتــور دوام، هزینــه و مقاومــت خواهد بــود. یکی 
دیگر از صنایعی کــه اتصالات پیــچ و پرچی اهمیت 
به ســزایی پیدا کرده اســت، صنعت ماهواره ای است. 

در اکثر ســازه هایی که به همراه حمــل و نقل دارای 
ماهواره هایی جهت ارسال و دریافت اطلاعات هستند 
یا دارای تجهیــزات الکترونیکی خاصی هســتند، به 
 طــور قابــل ملاحظــه ای از اتصــالات پیــچ و پرچ

 استفاده می شود.
این محقق ادامه داد: در موضوع ماهواره ها اگر اتصالات 
شل شوند، باعث می شــود تا جهت مورد نظر به خوبی 
یافت نشده و هنگامی که ســازه در حال انجام عملیات 
خاصی اســت، ســیگنال های مهمی از دست برود. در 
نتیجه نیاز اســت تا قبل از اینکه اتصال، ســفتی قابل 
قبول خود را از دســت بدهد، شناســایی و مشکل آن 

برطرف شود.
وی، هدف اصلی از انجــام این طرح را بررســی تأثیر 
ارتعاشــات وارده بر شل شــدن اتصال پیچ شده روی  
هم از سیســتم مذکور و نیــز انرژی امــواج عبوری از 
آن عنوان کــرد و گفت: نتایج ارائه شــده نیز می تواند 
کمــک شــایانی جهت بررســی امــواج عبــوری از 
 اتصالات و بررســی آن ها جهت پایش وضعیت اتصال 

را داشته باشد.

اصلاح و بهبود کیفیت خاک های کشاورزی 

سقف تسهیلات فوری شرکت های دانش بنیان به ۸۰ میلیارد ریال افزایش یافت

بررسی اتصالات غیردائمی سازه ها با امواج فراصوت
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نظر به مواد1 و13 قانون تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مصوب 1390/09/20 املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
در واحد ثبتی تنکابن مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض آنان محرز و رای لازم 

صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:
املاک   متقاضیان واقع در قریه  ازارود   پلاک 1 اصلی بخش2

1153 فرعی   عارف دلشاد      به کد ملی 2210244862نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین 
مشتمل بر ساختمان   به مساحت269.79  مترمربع انتقالی از مالک رسمی  نادر اسعدی

املاک   متقاضیان واقع در قریه  خشکه داران    پلاک 4 اصلی بخش2
  فرعی    مهین شهلا    به کد ملی 3731819910 نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین مشجر  
به مساحت281 متر مربع  قسمتی ازقطعه 179 تفکیکی انتقالی از مالک  رسمی  منصور 

شهلا
املاک   متقاضیان واقع در قریه مکرود     پلاک 22 اصلی بخش2

514  فرعی   کامران بهروزی  به کد ملی 2219669823 نسبت به ششدانگ  یک قطعه 
زمین  مشتمل  برساختمان به مساحت 410.38متر مربع  انتقالی از مالک رسمی  نصرت 

اله بهروزی
املاک متقاضیان واقع در قریه   محمد حسین آباد     پلاک 3 اصلی بخش3

2752مفروزی از 831  فرعی    مصطفی جنت فریدونی به کد ملی 2279490791 نسبت 
به ششدانگ  یک قطعه  زمین مشتمل بر بنای احداثی    به مساحت347.46  متر مربع  

انتقالی از مالک  مشاعی
2745مفروزی   از 831  فرعی    هاجر شــهرودباری  به کد ملی 2218691418 نسبت به 
ششدانگ  یک قطعه  زمین مشتمل بر بنای احداثی    به مساحت354.12  متر مربع  انتقالی 

از مالک  مشاعی

املاک متقاضیان واقع در قریه   ولی اباد پلاک 5   اصلی بخش3
2714    فرعی     حمید  قناویزی معروف     به کد ملی 0043855660  نسبت به ششدانگ  
یک قطعه  زمین  مزروعی    به مساحت300.61  متر مربع  انتقالی از مالک   رسمی آرش 

نادری

املاک متقاضیان واقع در قریه   امین اباد    پلاک 8اصلی بخش3
428  فرعی    محمد معظمی    به کد ملی 0045908745 نسبت به ششدانگ  یک قطعه  

زمین  مزروعی    به مساحت490  متر مربع    انتقالی از مالک  رسمی  مسعود خسروی
املاک متقاضیان واقع در قریه  آبکه سربزرگ    پلاک 11 اصلی بخش3

756 مفروزی از 207  فرعی     حسن نجفی     به کد ملی 0602842603 نسبت به ششدانگ  
یک قطعه زمین مشتمل بر ساختمان   به مساحت520 متر مربع  انتقالی از مالک  مشاعی  

املاک متقاضیان واقع در قریه    کراتکله    پلاک15 اصلی بخش3
235مفروزی از 137  فرعی     کلثوم قرچه بیگی   به کد ملی 2218182734 ششدانگ  یک 

قطعه  باغ   به مساحت253متر مربع انتقالی از مالک  مشاعی  
املاک متقاضیان واقع در قریه   آغوزکله   پلاک 42  اصلی بخش3

322   فرعی     داریوش سامانی   به کد ملی 0039955796 نسبت به ششدانگ  یک قطعه 
زمین  باغ به مساحت9523  متر مربع   انتقالی از مالک  رسمی  ولی اله حنیفه 

املاک متقاضیان واقع در مرتع ججلان  پلاک 71  اصلی بخش3
103  فرعی    حامد نم نبات  به کد ملی 1270355554 نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین  

مزروعی به مساحت2916.50  متر مربع  انتقالی از  مالک  رسمی  علیرضا رنگرز
املاک متقاضیان واقع در قریه    نرس    پلاک 160 اصلی بخش3

157فرعی    سید حسن حسینی   به کد ملی 5179811163نسبت به ششدانگ  یک قطعه  
زمین به مساحت1885.13  متر مربع   انتقالی از مالک رسمی  

املاک متقاضیان واقع در قریه   میانکوه علیا    پلاک 201 اصلی بخش3
489 فرعی     سودابه عسجدی      به کد ملی 0053876415ششدانگ  یک قطعه زمین 

مزروعی به مساحت5484.32   مربع  انتقالی از مالک  رسمی  بختیار مقصودی
املاک متقاضیان واقع در قریه کرکرچال پلاک 214 اصلی بخش3

  فرعی  سید حســن حســینی  به کد ملی 0491887914 و واحد ترکزبان به کد ملی 
3933036364   سهم هر کدام بترتیب سه دانگ مشاع از  ششدانگ  یک قطعه زمین  

مشتمل بر بنای احداثی   به مساحت287.32 متر  مربع انتقالی از مالک مشاعی
املاک متقاضیان واقع در قریه    زنگشامحله     پلاک 18 اصلی بخش4

1045 فرعی    داود رجبعلی    به کد ملی 0011939826نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین  
مشتمل بر  ساختمان   به مساحت238.94    متر مربع انتقالی از  مالک   رسمی

1046فرعی    هادی امینی    به کد ملی 4321943922 نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین  
مزروعی به مساحت194    متر مربع انتقالی از  مالک   رسمی  امیر حسام مولائی

املاک متقاضیان واقع در قریه    خوبانرزگاه    پلاک 20اصلی بخش4
4816 مفروزی از 36 فرعی     مســیب عبادی نیا     به کد ملی 2279500426 نسبت به 

ششدانگ  یک قطعه زمین  مزروعی    به مساحت300 متر مربع انتقالی از  مالک  مشاعی
4817 مفروزی از 36 فرعی     طلعت جیرود هاشمی      به کد ملی 2279494388  نسبت 
به ششدانگ  یک قطعه زمین  مزروعی    به مساحت582.87 متر مربع انتقالی از  مالک  

مشاعی

4795مفروزی از 412  فرعی      حشمت اشکور قربانی      به کد ملی 2279725983  نسبت 
به ششدانگ  یک قطعه زمین   مشتمل بر ساختمان    به مساحت149.02    متر مربع انتقالی 

از  مالک   مشاعی

املاک متقاضیان واقع در قریه   رضا محله پلاک 24 اصلی بخش4
157  فرعی     سیده آزیتا میثاقی     به کد ملی 2218378541 نسبت  به   ششدانگ  یک 

قطعه  باغ به مساحت21560.73    متر مربع انتقالی از  مالک  رسمی  قربانعلی رزگائی

املاک متقاضیان واقع در قریه    فقیه محله     پلاک 28 اصلی بخش4
132   فرعی     حسین محتشم زاده      به کد ملی 0062212877 نسبت به ششدانگ  یک 

قطعه زمین مزروعی به مساحت340  متر مربع انتقالی از  مالک  رسمی آرزو نیک جو

املاک متقاضیان واقع در قریه    چلاسر  پلاک 42 اصلی بخش4
382 فرعی     ایرج عارف دوســت      به کد ملی 2219516067 نسبت به ششدانگ  یک 
قطعه  زمین مشتمل بر ساختمان  به مساحت1407.07  متر مربع انتقالی از  مالک   رسمی

املاک متقاضیان واقع در قریه   تمیجانک       پلاک 112  اصلی بخش4
424   فرعی      محمد آدابی زاده      به کد ملی 0055146163 نسبت به ششدانگ  یک قطعه  
زمین به مساحت95.17  متر مربع  )بشرط تجمیع با پلاک 165مجاورشمالی( انتقالی از  

مالک  رسمی
425 فرعی      ابوالفضل  اغوز ابریشم       به کد ملی 2218293730 و  ولی اله امین به کد ملی 
2279466041  سهم هر کدام سه دانگ مشاع از  ششدانگ  یک قطعه  زمین مشتمل بر 
ساختمان  به مساحت214.10  متر مربع انتقالی از مالک رسمی حبیب و امیرعشور تمیمی   

املاک متقاضیان واقع در قریه    لزربن   پلاک 119 اصلی بخش4
732  فرعی      لیانا علیجانی      به کد ملی 0155988719 نسبت به ششدانگ  یک قطعه  باغ 

به مساحت293   متر مربع انتقالی از  مالک   رسمی طیبه وحدتیان
املاک متقاضیان واقع در قریه    بازار محله   پلاک 129 اصلی بخش4

245 فرعی      علی اکبر عبدالی      به کد ملی 0057569355 نسبت به ششدانگ  یک قطعه  
زمین  مزروعی  به مساحت931.76   متر مربع انتقالی از  مالک   رسمی فیروز ابوطالبی

لذا به موجب ماده3 تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند 
رســمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت بــه فاصله 15 روز از طریق 
روزنامه محلی و کثیره الانتشار در شهر منتشــر  و در روستا علاوه بر انتشار آگهی رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق  در محل تا دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رســید اخذ نمایند.معترض باید ظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی تقدیم درخواســت به  اداره ثبت محل تحویل دهــد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه 
نکند اداره ثبت  مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست بدیهی اســت برابر ماده  13   آئین نامه مذکور د ر مورد 
قســمتی از املاکی که قبلا  اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشــده واحد ثبتی با رای هیات 
پس از تنظیم اظهار نامه حاوی تحدید حدود مراتــب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید 
حدود  بصورت همزمان به اطلاع عموم می رســاند و نســبت به املاک در جریان ثبت 
 و فاقد ســابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حــدود را به صورت اختصاصی 

منتشر می نماید . 
شناسه آگهی 1807729                                       
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/07/25   
تاریخ انتشتار نوبت  دوم: 1403/08/09 
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مدیرکل منابع طبیعی استان ایلام خبر داد؛
ایجاد سازه بتنی خاکی در ضلع شرقی 

شهر ایلام برای جلوگیری از سیلاب
ایلام - مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
ایلام گفت: یکی از مهمترین برنامه های این اداره 
کل توسعه طرح های آبخیزداری در نقاط مختلف 
اســتان با هدف حفظ خاک، تغذیه ســفره های 
زیرزمینی، پیشــگیری از سیلاب و تثبیت خاک 

است.
مدیرکل منابع طبیعی اســتان ایــلام از ایجاد 
سازه بتنی خاکی در ضلع شرقی شهر ایلام برای 

جلوگیری از سیلاب خبر داد.
یاسم خانمحمدیان با اشاره به اینکه احداث این 
ســازه یکی از خواســته های بحق اهالی شهرک 
هجرت واقع در ضلع شرقی شهر ایلام بود گفت: 
هدف از ساخت این ســازه کنترل سیل و رسوب 

خاک، تغذیه آبخوان هستند.
وی گفت: برای احداث این سازه مبلغ ۲ میلیارد 
و ۵۰ میلیــون تومان از طریــق مدیریت بحران 
تخصیص یافــت که با همــکاری منابع طبیعی 
و آبخیزداری اســتان این پــروژه در حال احداث 
می باشــد که در بازدید که امروز از این پروژه شد 
عملیات اجرایی آن از پیشرفت خوبی برخودار است. 
خانمحمدیان عنوان کرد: با اتمام این پروژه اهالی 
منطقه شهرک هجرت بویژه خیابان های هجرت ۹ 
مشکلی بابت تهدید سیل و روان آب های ناشی از 

بارش باران نخواهند داشت.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان ایلام 
گفت: یکی از مهمترین برنامه های این اداره کل 
توسعه طرح های آبخیزداری در نقاط مختلف استان 
با هدف حفظ خاک، تغذیه سفره های زیرزمینی، 

پیشگیری از سیلاب و تثبیت خاک است.

همزمــان بــا فرارســیدن 
روز جهانی عصای ســفید، 
نشســت آیت اله محمدی 
لائینی نماینــده ولی فقیه 
در مازنــدران، عضو مجلس 
خبرگان رهبری و امام جمعه 
ســاری با فریبا بریمانی مدیرکل بهزیســتی استان، 
مسوولان بهزیستی، مسلمی مدیرعامل جامعه نابینایان 
و کم بینایان مازندران و جمعی از روشندلان برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل بهزیستی مازندران؛ 
بریمانی مدیرکل بهزیستی اســتان در این نشست با 
اشاره به اینکه ۱۵ اکتبر که مصادف است با ۲۴ مهر ماه، 
به نام روز ایمنی عصای سفید شناخته می شود، گفت: 
در این روز فعالان امور نابینایان تلاش می کنند تا آنرا 
بعنوان سمبل هویت اجتماعی این افراد معرفی نمایند.
وی نرخ شیوع معلولیت در اســتان را ۱۸۸ نفر در هر 
۱۰ هزار نفر عنوان و اضافه کرد: در حال حاضر ۸ هزار و 
۷۷۷ فرد دارای اختلالات بینایی تحت پوشش خدمات 

بهزیستی مازندران هستند.
بریمانی به راهکارهای پیشگیری از اختلالات بینایی 
اشــاره کرد و افزود: یکی از روشــهای پیشگیری از 
اختلالات بینایی تدوین و اجرای برنامه های آگاه سازی 
در خصوص پیشــگیری از انواع معلولیت ها از طریق 
مشاوره ژنتیک و بررسی های ژنتیکی است. روش دیگر 
نیز غربالگری هایی است که توسط بهزیستی به خوبی 

انجام می شود که در ۶ ماهه نخست سال جاری ۲۰۶۶۶ 
نفر غربال بینایی شدند.

مدیرکل بهزیستی استان با بیان اینکه در سال گذشته 
نزدیک به یک هزار و ۵۰۰ قلم تجهیزات توانبخشی 
تهیه و در اختیار نابینایان و کم بینایان اســتان قرار 
گرفت، تصریح کرد: این تجهیزات شامل، عصا، ساعت 
مچی گویا، اسپیکر، قلم مخصوص و غیره می باشد که 
با دعوت از انجمن و بر اساس اولویت و نیاز این عزیزان 

خریداری می شود.
بریمانی دســترس پذیری برای حضور افــراد دارای 
معلولیت در اجتماع را ضروری برشمرد و گفت: استفاده 
از امکانات جامعه برای افراد دارای معلولیت مستلزم 
وجود زیرساخت های اجتماعی نظیر مناسب سازی 
اماکن عمومی، مناسب ســازی ناوگان حمل و نقل 
عمومی و غیره می باشد و وجود این زیرساخت ها تاثیر 
مثبتی در کلیت زندگی آنان از جمله در اســتقلال، 

آموزش، سلامت و کیفیت زندگی این افراد دارد.
وی خواســتار رعایت قوانین و ضوابط شهرســازی و 
ساختمان ســازی برای حضور مســتقل افراد دارای 
معلولیت در جامعه شد و گفت: این مساله عزم جدی 
و همکاری همه جانبه دستگاهها و نهاد ها را می طلبد 
تا برنامه ریزی لازم برای استفاده از تمام ظرفیت ها و 

تحولات در این زمینه صورت پذیرد.
مدیرکل بهزیستی اســتان ادامه داد: در حال حاضر 
بســیاری از افراد نابینا و کم بینا با تکیه بر مهارت ها و 
تجارب خویش در عرصه های اجتماعی و شغلی فعالیت 
دارند و بهزیستی نیز با ارائه تســهیلات اشتغالزایی، 

معرفی به کارفرما و پرداخت حق بیمه و غیره در راستای 
توانمندسازی این افراد گام برمی دارد.

مدیرکل بهزیستی استان با بیان اینکه برای نخستین 
بار با تلاش مشترک سازمان بهزیستی و سازمان امور 
استخدامی امکان برگزاری آزمون استخدامی ویژه افراد 
دارای معلولیت برگزار شد، اظهار داشت: این آزمون با 
هدف رفع چالش بیکاری افراد دارای معلولیت و اجرای 
قانون ۳ درصد اســتخدامی افراد دارای معلولیت در 

دستگاههای اجرایی برگزار شد.
در ادامه مســلمی مدیرعامل جامعــه نابینایان و کم 
بینایان استان گفت: هیچ پشت نوبتی برای دریافت 
خدمات توانبخشی نداریم و همچنین کلیه تجهیزات 
توانبخشی توســط بهزیســتی مازندران به صورت 
هدفمند و کارشناسی خریداری و در اختیار روشندلان 

قرار می گیرد.
مدیرعامل جامعه نابینایان و کــم بینایان مازندران 
عدم مناسب ســازی شهری را از مشــکلات و چالش 
های افراد دارای معلولیت عنوان و اضافه کرد: مساله 
مناسب ســازی اهمیت ویژه ای دارد چرا که جامعه 
نابینایان و کم بینایان همچون افراد عادی نمی توانند از 
معابر، دستگاه های اجرایی، نهادها و غیره استفاده کند.

وی خواســتار فراهم کردن بســتری برای استفاده 
معلولان از فرصت ها شــد و تصریح کرد: انتظار داریم 

کرامت معلولان و نابینایان، حفظ شود.
مسئولان برای رفع مشکلات نابینایان تلاش کنند

نماینده ولی فقیه در مازندران از مسئولان خواست تا 
برای رفع مشکلات جامعه هدف بهزیستی و نابینایان 

تلاش کنند. آیت الله محمدباقر محمدی لائینی نیز در 
این نشست  ضمن تسلیت سالروز وفات شهادت گونه 
حضرت معصومــه )س( و گرامیداشــت هفته و روز 
عصای ســفید، اظهار کرد: اگر دری بــرای برخی ها 
بسته شــده حکمت دارد زیرا خدا به بندگانش ظلم 
نمی کند درحالــی که مردم به خــود و یکدیگر ظلم 
می کنند. وی افزود: نابینایــان و معلولان باید بدانند 
این وضعیت یک امتحان است و اگر خدای ناخواسته 
در دل بسته باشد و نتواند فیوضات خدایی را دریافت 
 کنــد و نصایح در او تأثیری نداشــته باشــد بدترین 

مصیبت است.
آیت الله محمدی لائینی با بیــان اینکه جلب اعتماد 

جامعه هدف توسط یک مدیرکل جای تبریک دارد، 
تصریح کرد: دیگر مسئولان و دستگاه ها باید زمینه های 
از بین بردن انواع مشکلات جسمی را فراهم و برای رشد 
جامعه هدف تلاش کنند و می تــوان توانمندی های 
ناشناخته کسانی که مغز و ذهنشان خوب کار می کرد را 

شناخت و فعال کرد.
عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: نابینایان می توانند 
حافظان خوب قرآن باشند و بهزیستی جامعه هدف 

خود را می تواند در این زمینه ها تشویق کند.
وی یادآور شد: اعضای سالم خانواده که از اعضای معلول 
نگهداری می کنند به نوعی جهادگر هستند، آنکه معلول 

شده هم جهاد صبر دارد.

مدیرکل بهزیستی مازندران عنوان کرد:

ایجاد زیرساخت های اجتماعی لازمه حضور افراد دارای معلولیت در جامعه است

کردستان: مدیرعامل آبفا کردســتان گفت: حدود ۳۳ کیلومتر 
عملیات اصلاح و توسعه شــبکه و خطوط انتقال آب شهری در 

شهرهای کردستان طی سال جاری انجام شد.
شهناز مالک: محمد فرهاد صبح دوشنبه به خبرنگاران رسانه های 
کردستان اعلام کرد: امسال در نیمه نخست سال جاری اقداماتی 

از جمله اصلاح و توسعه شبکه و خطوط انتقال آب شهری انجام 
شده است. وی میزان عملیات یاد شده را ۳۲.۹۳ کیلومتر دانست 
و بیان کرد: از این میزان ۱۴.۴۳ کیلومتر مربوط به توسعه شبکه 
آب بوده اســت. مدیرعامل شرکت آبفا کردســتان یادآور شد: 
بیشــترین میزان عملیات توسعه شــبکه آب شهری مربوط به 

شهرستان های مریوان، کامیاران و سقز بوده است. فرهاد اضافه 
کرد: میزان عملیات اصلاح شبکه های شهری نیز در سال جاری 
۱۲.۶۲ کیلومتر است که در این زمینه سقز، سنندج و مریوان به 

ترتیب بیشترین سهم را از این اقدامات برده اند.
وی تصریح کرد: همچنین ۵۰۸ کیلومتر عملیات توسعه در بخش 

خطوط انتقال آب شهری انجام شده بیشترین بخش آن مربوط 
به شهرستان سنندج است. مدیرعامل شــرکت آبفا کردستان 
اضافه کرد: عملیات اصلاح و توسعه شبکه ها و خطوط انتقال آب 
از اولویت های شرکت آب و فاضلاب کردستان است که به طور 

جدی دنبال می شود.

استان ها
News kasbokar@gmail.com

مدیرعامل آبفا کردستان: ۳۳ کیلومتر عملیات اصلاح و توسعه آب شهری در کردستان به اجرا درآمد

خبر

استان ها
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کشاورزي

معاون صيد و بنادر ماهيگيري اداره كل 
شــيلات گيلان از كاهش 34 درصدي 
صيد ماهي ســفيد در آب هاي خزر در 
حوزه اين اســتان خبر داد. اكبر ايلدرم 
علت اصلي كاهش صيد ماهيان به ويژه 
ماهي سفيد را صيد غيرمجاز عنوان و بيان كرد: از مجموع يك هزار و 
124 تن ماهيان استخواني صيد شده از ابتداي موعد صيد تاكنون، 
494 تن با ســهم 44 درصد از ميزان كل صيد، ماهي سفيد بوده 
است. بر اســاس داده هاي اداره كل شــيلات گيلان، ماهي سفيد 
مهم ترين ماهي اســتخواني درياي خزر بوده و بــا توجه به ارزش 
غذايي بالا، كيفيت عالي گوشت و لذيذ بودن مورد توجه صيادان، 
 ساحل نشينان و مردم كشور ما و حتي ساير كشورهاي حاشيه درياي 

خزر است. 

كاهش 17 درصدي صيد ماهيان استخواني 
طول عمر اين ماهي در درياي خزر بين 9 تا 10سال بوده و در حوزه 
ايراني درياي خزر نيز داراي دو فرم بهاره و پاييزه است و از اواسط 
اسفندماه تا اواسط ارديبهشت ماه بسته به دماي آب، جريان هاي 
دريايي و شــرايط اكولوژيكي وارد رودخانه ها و تالاب انزلي براي 
تخم ريزي طبيعي مي شود. معاون صيد و بنادر ماهيگيري شيلات 
گيلان در ادامه با اشاره به اينكه صيد ماهيان استخواني نيز درمجموع 
17 درصد نسبت به مدت مشابه پارسال كاهش يافته، افزود: 577 
تن از كل صيد را نيز كفال ماهيان با سهم 51 درصد صيد و 53تن 
ديگر معادل پنج درصد صيد را ساير گونه ها تشكيل مي دهند. ايلدرم 
ارزش اقتصادي يك هزار و 124 تن ماهي استخواني صيد شده در 

گيلان را 216 ميليارد ريال عنوان كرد. 

صيد 6500 تن كيلكا در گيلان
وي خاطرنشــان كرد: اين ميزان ماهي توســط چهار هزار صياد 
گيلاني عضو 51 شركت تعاوني با قريب 14 هزار بار پره كشي صيد 
شده است. معاون صيد و بنادر ماهيگيري اداره كل شيلات گيلان 
ميانگين صيد هر شركت را 22 تن اعلام و بيان كرد: از ابتداي امسال 
تاكنون درمجموع شش هزار و 500 تن كيلكا در گيلان صيد شده 
كه نسبت به مدت مشابه پارسال 18درصد افزايش نشان مي دهد. 
وي اضافه كرد: اين ميزان كيلكا به ارزش اقتصادي 65 ميليارد ريال 
توسط 26 شناور صنعتي صيد شد كه بخش اعظم آن تبديل به پودر 
ماهي جهت دامداري ها و مرغداري ها و مابقي مصرف انســاني در 

قالب كنسرو يا به صورت فرآورده هاي منجمد يا تازه راهي بازار شده 
است. مهلت صيد ماهيان استخواني در گيلان به استثناي معدودي 
از صيدگاه هاي شمال استان، از بيستم مهرماه تا بيستم فروردين ماه 
است. هم اكنون بيش از چهار هزار ماهيگير در 300 كيلومتر آب هاي 
ساحلي خزر در محدوده گيلان از آستارا تا چابكسر در فصل صيد 

فعاليت دارند. 

ثبات قيمت ها با وجود كاهش صيد
باوجــود كاهش قابل توجه صيد در ســواحل شــمالي به نظر 
مي رســد قيمت آبزيان خوراكــي در بازار تغيير محسوســي 
نداشــته و حتي گزارش ها از كاهش قيمت ها حكايت دارد. بر 
اين اســاس مديركل دفتر بهبود كيفيت و فرآوري ســازمان 
شــيلات با بيان اينكه افزايش 15تا 20 درصدي قيمت آبزيان 

در مقاطع پاياني ســال منطقي اســت، اظهار داشت: به طور 
كلي نه تنها هيچ گزارشــي از افزايش قيمت در مقاطع پاياني 
سال به دســت ما نرســيده بلكه قيمت هاي برخي محصولات 
نيز كاهش يافته اســت. وي اضافه كرد: در حال حاضر عرضه 
محصولات شيلاتي در فروشگاه هاي زنجيره اي و نمايشگاه هاي 
بهاره براســاس هماهنگي هايي كه با واحدهاي فرآوري شده، 

به طور متوســط با 25 درصد تخفيف انجام مي شود. گلشاهي 
با بيان اينكه ما امسال نمايشگاه مجزا برگزار نكرديم و واحدها 
را موظف ساختيم در نمايشــگاه هاي بهاره حضور پيدا كنند، 
گفت: محصولات تخفيف خورده، آماده به طبخ و شــامل انواع 
محصولات فرآوري شده، فيله شده، فيله هاي بدون استخوان، 

استيك و غيره هستند.

 معاون صيد شيلات گيلان خبر داد

کاهش صيد ماهي سفيد  در آب هاي گيلان

بخشي از خريد شب عيد به نو كردن 
وسايلي مانند لوازم خانگي، مبلمان، 
فرش دستباف و … مربوط مي شود؛ با 
اين حال متوليان اين بازارها معتقدند 
استقبال مردم درحال حاضر كمتر از 

شب عيد سال گذشته است. 

افزايش قيمت هر تخته فرش دستباف
رئيس اتحاديه فروشندگان فرش دســتباف با اشاره به ركود 
بي سابقه بازار شــب عيد امســال فرش ايراني، گفت: امسال 
ميزان خريد فرش دستباف در كشــور تا 50 درصد نسبت به 

بازار شب عيد سال گذشته كاهش يافته است. 
به گزارش اتاق اصناف تهران، ســيدمجتبي عراقچي با بيان 
اينكه قيمت هر تخته فرش دستباف افزايش قابل توجهي يافته 
است، گفت: يكي از دلايل بالا رفتن قيمت قالي ايراني، افزايش 

20 درصدي حقوق و دستمزد است. 
وي افزود: از آنجاكه 80 درصد هزينه توليد يك فرش دستباف 
به دستمزد مربوط مي شود، بالارفتن تدريجي دستمزدها در 
ابتداي هر سال از مهم ترين علل گران شدن قالي ايراني است. 
به گفته او، يكــي ديگر از دلايل افت خريــد و فروش در بازار 
فرش دســتباف، 5 برابر شــدن ميزان ماليات از ابتداي سال 

جاري بوده است. 
رئيس اتحاديه فروشــندگان فرش دســتباف با اعلام اينكه 
بالارفتن نرخ ماليات به افزايش قيمت فرش دســتباف منجر 
شــده  اســت، اظهار كرد: با بالارفتن قيمت فرش دســتباف 
در بازاري كه مردم قــدرت خريد خود را تا انــدازه زيادي از 
دســت داده اند، چاره اي نمي ماند جز اينكه هر روز تعدادي از 

واحدهاي صنفي فرش فروش تعطيل شوند. 
وي تصريح كرد: روزانه يك تا دو جواز فرش فروشــي توسط 
اتحاديه و به درخواســت خود واحدها باطل مي شــود و اين 
درحالي اســت كه اين واحدها تبديل به مغازه عرضه كننده 

لباس دست دوم چيني و ترك مي شوند. 
عراقچي همچنين خواســتار برداشــتن ماليــات بر فروش 
فرش دســتباف شــد و گفت: درحال حاضر توليدكنندگان 
و صادركنندگان فرش دســتباف ماليــات نمي پردازند، ولي 
فروشــندگان قالي ايراني رقم هــاي بالايــي را بابت ماليات 
مي پردازند كه اين مســاله بــه گران تر شــدن قيمت فرش 

دستباف براي مصرف كننده ايراني منجر شده است. 

خريد طلا در بازار شــب عيد تا يك سوم كاهش 
يافته است

رئيس اتحاديه فروشــندگان طلا و جواهر تهران نيز به وجود 
ركود در بازار شب عيد طلا اشــاره كرد و گفت: ميزان توليد و 
خريد و فروش طلا در سال جاري از 110تن به 30 تن كاهش 

يافته است. 
محمد كشــتي آراي با بيان اينكه بازار طلا و جواهر از ابتداي 
سال جاري در ركود به سر مي برد، افزود: حتي بازار شب عيد 

هم حريف اين ركود نشده است، چون معمولا در دو هفته آخر 
سال بازار طلا از جنب و جوش و رونق برخوردار مي شد اما اين 

موضوع درباره بازار شب عيد امسال صدق نمي كند. 

تمايل مردم به خريد لوازم آشپزخانه خارجي
همچنين رئيس اتحاديه توليدكنندگان لوازم آشــپزخانه با 
بيان اينكه از بهمن ماه سال جاري بازار لوازم خرد آشپزخانه 
كمي رونق گرفته است، گفت: تمايل مردم در روزهاي پاياني 
سال به خريد لوازم آشپزخانه بيشتر معطوف به خريد اجناس 
خارجي است كه مشابه داخلي هم دارد. محمدحسن كاظمي 
در گفت وگو با آنا، افزود: بازار شب عيد امسال در بخش لوازم 

آشپزخانه نسبت به سال گذشــته از رونق كمتري برخوردار 
است، ولي در مقايسه با چند ماه قبل از ركود خارج شده  است. 
وي افزود: بيشــترين خريد مردم در بخش لوازم آشــپزخانه 
شامل سرويس قابلمه، كارد و چنگال و قاشق و چنگال است. به 
گفته كاظمي، پايين بودن تعرفه واردات لوازم آشپزخانه خرد 
موجب شده تا بازار داخلي مملو از اجناسي از اين دست شود 
كه اتفاقا مشابه داخلي دارند و البته مردم نيز تمايل بيشتري به 
خريد اين وسايل نشان مي دهند.  وي همچنين از بسته شدن 
20 درصد كارگاه ها و كارخانجات توليد لوازم آشپزخانه كشور 
در ســال جاري خبر داد و گفت: تعرفه پايين واردات منجر به 

ورشكستگي واحدهاي توليدي شده است. 

مردم به اندازه نياز مي خرند
رئيس اتحاديه فروشندگان لوازم خانگي تهران هم از ركود در 
بازار لوازم خانگي خبر داد و گفت: مردم ديگر مانند گذشــته 
نگران بــالا رفتن قيمــت لوازم خانگي نيســتند و همين امر 
موجب شده تا به اندازه نيازشان خريد كنند. محمد طحان پور 
با بيان اينكه بازار شب عيد لوازم خانگي از جنب وجوش سال 
قبل برخوردار نيســت، گفت: يكي از دلايل رونق نداشــتن 
بــازار لوازم خانگي، ركــود در خريد و فروش خانه اســت كه 
 موجب شــده مردم هم براي خريد اثاث نــو رغبت چنداني

 نداشته باشند. 
ميزان خريد مبلمان به كمتر از نصف رسيد

رئيس اتحاديه درودگران و مبل ســازان تهــران نيز از ركود 
بي ســابقه در بازار مبلمان خبر داد و گفت: ميزان خريد مبل 
در شب عيد امسال نسبت به سال گذشــته به نصف كاهش 

يافته است. 
مهــدي ثقفــي افــزود: هــر انــدازه كــه ميــزان خريد 
مــردم كاهــش مي يابــد، بــه همــان ميــزان نيــز 
كاهــش  توليــدي  واحدهــاي  در  مبــل   توليــد 

مي يابد. 
وي افزود: درحال حاضــر كمبود نقدينگي هم در درســت 
 مــردم و هــم در واحدهاي توليــدي، بزرگ ترين مشــكل 

بازار است.

 بررسي وضعيت بازار شب عيد

مردم کمتر از قبل خريد مي کنند
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برابر آراء صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رفسنجان 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظوراطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي می شود درصورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت 2 ماه اعتراض خود را کتباً به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یك 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت بنام متقاضی صادر خواهد شد0 
خانم فاطمه حسیني فرزند اکبر در ششدانگ خانه به مساحت 164.05 مترمربع پلاک شماره2 فرعي از 239اصلي واقع در اراضی شهر 

رفسنجان بخش9 کرمان  به ادرس: خیابان امام کوچه 38  و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی صفرعسکری.
آقاي محسن حسني علي آباد فرزند مهدي در ششدانگ سوله )انبار( به مساحت 696.64 مترمربع پلاک شماره 347 فرعي مجزی 
شده از 160 فرعی از 1824اصلي واقع در اراضی کریم آباد خفاجه رفسنجان بخش 9کرمان  به ادرس: بلوار شهید عابدینی کوچه 13 و 

حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی محمد حسنی.
آقاي  محمدرضا ملاحسني داوران فرزند علي درششدانگ خانه و مغازه به مساحت 434 مترمربع پلاک شماره 4117فرعي مجزی 
شده از 976 فرعی از 1818اصلي واقع در اراضی کمال آباد رفسنجان بخش 9کرمان به ادرس: بلوار زائر و حسب استشهادیه محلی از 

مالك رسمی سلطان علی ابراهیمی.
آقاي امیرحسین باقري کفاش رفسنجاني فرزند عباس در ششدانگ قسمتی از حیاط خانه به مساحت 89.81 مترمربع پلاک شماره 
4126 فرعي مجزی شده از 477 فرعی از 1818 اصلي واقع در اراضی کمال آباد رفسنجان بخش9 کرمان به آدرس خیابان شریعتی 

شرقی و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی رفعت مشیری.
آقاي عباس کریمي رحمت آبادي فرزند حسین در ششدانگ مغازه به مساحت 27.90 مترمربع پلاک شماره4172 فرعي مجزی شده از 
611 فرعی از 1818اصلي واقع در اراضی کمال آباد رفسنجان بخش 9کرمان  به ادرس: خیابان 15 خرداد کوچه 62 و حسب استشهادیه 

محلی از مالك رسمی محمد کریم ابراهیمی.
آقاي محمد اسدي فرزند منصور در ششدانگ خانه. به مساحت 257.91 مترمربع پلاک شماره1007 فرعي مجزی شده از 236 فرعی 
از1867 اصلي واقع در اراضی رحمت آباد رفســنجان  بخش 9 کرمان به ادرس: خیابان اندیشه و حسب استشهادیه محلی از مالك 

رسمی شمسی میر حسینی.
خانم صغري انارکیان فرزند عوض در ششدانگ باغ به مســاحت 2892.94 مترمربع پلاک شماره 2110 فرعي از1868 اصلي واقع در 
اراضی مومن آباد رفسنجان بخش 9کرمان به ادرس: خیابان شهید محمدی و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی صغری سلطانی.

احمد میرمهدی فرزند ابوالقاسم و خانم فاطمه پورباقري جعفرآبادي فرزند محمد بالمناصفه در ششدانگ خانه به مساحت 484.15 
مترمربع پلاک شماره 2133فرعي از 1868اصلي واقع در اراضی مومن آباد رفسنجان بخش 9 کرمان به ادرس: میدان شهید امینی 

بزرگراه قدس و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی حسین کرمی.
خانم فرشته صالح زاده رحمت آبادي فرزند رضا درششــدانگ مغازه به مساحت 67.39 مترمربع پلاک شماره 2144فرعي از 1868 
اصلي واقع در اراضی مومن آباد رفسنجان بخش 9کرمان به ادرس: بلوار شهید عابدینی و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

عباس ابراهیمی نسب.
خانم فریده بهرامپور فرزند محمدرضا در ششدانگ خانه به مساحت 337.68 مترمربع پلاک شماره2150 فرعي از1868 اصلي واقع 
در اراضی مومن آباد رفسنجان بخش 9 کرمان به ادرس: خیابان مصطفی خمینی کوچه 29 و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

ابراهیم کرمی.
آقاي  سیداحمد اوحدي فرزند سیدمهدي در ششدانگ باغ به مساحت 11446.32 مترمربع پلاک شماره551 فرعي مجزي شده از 

83 فرعي از1869 اصلي واقع در اراضی ا...آباد رفسنجان بخش 9 کرمان و حسب استشهادیه محلي از مالك رسمي کریم کشاورزي.
آقاي حجت بازمانده هنسیجي فرزند رضا در ششدانگ خانه به مساحت 167.62 مترمربع پلاک شماره 6958 فرعي مجزی شده از 55 
فرعی از 1883اصلي واقع در اراضی عباس آباد خان رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس:  خیابان شهید وجدانی و حسب استشهادیه 

محلی از مالك رسمی حسین علی ابراهیمی.
آقاي حسین آذرسخن فرزند علي در ششدانگ خانه به مساحت 234.35مترمربع پلاک شماره 6960فرعي مجزی شده از 79 فرعی 
از 1883اصلي واقع در اراضی عباس آباد خان رفسنجان  بخش 9کرمان به ادرس: خیابان شهید بافنده و حسب استشهادیه محلی از 

مالك رسمی اکبر رجبی.
آقاي  داود بازماندگان خواجوئي فرزند محمد در  سه دانگ مشاع از ششدانگ یکبابخانه  به مساحت 247.67 مترمربع پلاک شماره 
5286 فرعي مجزی شده  از 1 فرعی از 1910 اصلي واقع در اراضی ده شیخ رفسنجان بخش 9 کرمان خیابان ارسلان و حسب استشادیه 

محلی از مالك رسمی عباس خاندانی.
آقاي احمد یوسفي فرزند محمد در ششدانگ مرغداری به مساحت 1054.76 مترمربع پلاک شماره5321 فرعي مجزی شده از 1 فرعی 
از 1910اصلي واقع در اراضی ده شیخ رفسنجان بخش 9کرمان  به ادرس: خیابان ارسلان و حسب  استشهادیه محلی از مالك رسمی 

سید جواد افصح هجری.
خانم عالیه بني نجار راویزي فرزند علي در ششدانگ خانه  به مساحت 275 مترمربع پلاک شماره 5411 فرعي مجزی شده از 1 فرعی 
از 1910 اصلي واقع در اراضی ده شیخ رفسنجان بخش9 کرمان به آدرس خیابان نسترن و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

سید جواد هجری.
آقاي محمدعلي توکلي فرزند علي در ششدانگ باغ به مساحت 8801.16 مترمربع پلاک شماره 3058 فرعي مجزی شده از 11 فرعی 
از 1913 اصلي واقع در اراضی اسدآباد رفسنجان بخش 9 کرمان به آدرس انتهای خیابان شهید روشن و حسب استشهادیه محلی از 

مالك رسمی فاطمه فارسی.
خانم سپیده پاریزي منش فرزند عباس در ششدانگ یکبابخانه به مساحت 202.49 مترمربع پلاک شماره3148 فرعي مجزي شده از 
11 فرعي از 1913 اصلي واقع در اراضی اسدآباد رفسنجان بخش 9کرمان  به ادرس: خیابان شهید روشن و حسب استشهادیه محلي از 

مالك رسمي قربانعلي جعفري.
آقاي رضا احمدي دهنو فرزند اکبر در ششدانگ باغ به مساحت 1172.45 مترمربع پلاک شماره 3306فرعي مجزی شده از 11 فرعی 

از1913 اصلي واقع در اراضی اسدآباد رفسنجان بخش 9 کرمان و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی محمدشاه زینلی.
آقاي رضا احمدي دهنو فرزند اکبر در ششدانگ باغ به مساحت 1803.85 مترمربع پلاک شماره 3308فرعي مجزی شده از 11 فرعی 

از1913 اصلي واقع در اراضی اسدآباد رفسنجان بخش 9 کرمان  و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی محمدشاه زینلی.
آقاي محمد مهدي عربي فرزند رمضانعلي در ششدانگ باغ به مساحت 376.51مترمربع پلاک شماره3364 فرعي مجزي شده از 11 
فرعي از1913 اصلي واقع در اراضی اسدآباد رفسنجان بخش 9کرمان به ادرس: بلوارکوثر کوچه 17 و حسب استشهادیه محلي از مالك 

رسمي محمد رضائي.
آقاي  رضا خلیلي نژاد فرزند حسین در ششدانگ .مجتمع مسکونی و تجاری نیم ساز به مساحت 3661.07 مترمربع پلاک شماره3386 
فرعی مجزی شــده از 96 فرعي از 1913 اصلي واقع در اراضی اسدآباد رفســنجان بخش 9 کرمان به ادرس: خیابان دانش و حسب 

استشهادیه محلی از مالك رسمی. علی اکبر شفیعی پور.
آقاي محمدرضا گلستاني فرزند غلامرضا در ششدانگ یکباب خانه به مساحت 216.85 مترمربع پلاک شماره 402 فرعي مجزی شده 
از 155 فرعی از 1914 اصلي واقع در اراضی صادق آباد رفسنجان بخش9 کرمان به آدرس بلوار خلیج فارس خیایان شهید روشن کوچه 

8 و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی ولی اله برند.
آقاي حسن بخشي زاده پاریزي فرزند عباس در ششدانگ خانه به مساحت 276.60مترمربع پلاک شماره425 فرعي مجزی شده از 
159 فرعی از1914 اصلي واقع در اراضی صادق آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس: بلوار خلیج فارس و حسب استشهادیه محلی 

از مالك رسمی ابراهیم صالحی.
آقاي  حسین حیدري همت ابادي فرزند حسن در ششدانگ خانه به مساحت 450.84مترمربع پلاک شماره2241 فرعي مجزی شده از 
131 فرعی از1915 اصلي واقع در اراضی حسین آباد رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس: خیابان شهدای دهقان رجبی کوچه 3 و حسب 

استشهادیه محلی از مالك رسمی محمود عباسی.
آقاي محمد ببراک فرزند حسین در ششدانگ خانه به مساحت 295.25 مترمربع پلاک شماره 2267فرعي مجزی شده از179 فرعی 
از 1915اصلي واقع در اراضی حسین آباد رفسنجان بخش 9 کرمان و حسب  استشهادیه محلی از مالك رسمی ساسان صامت ورثه 

ولی صامت.

خانم زهره سلطان زاده فرزند اکبر در ششدانگ باغ خشکیده به مساحت 846 مترمربع پلاک شماره 1596فرعي مجزی شده از 272 
فرعی از1916 اصلي واقع در اراضی فیض آباد رفسنجان بخش 9 کرمان به ادرس: بلوار امام رضا )ع(  و حسب استشهادیه محلی از مالك 

رسمی سید احمد علوی.
آقاي علي دیانتي فرزند حسینعلي در ششدانگ خانه به مســاحت 318.34 مترمربع پلاک شماره 2979 فرعی مجزی شده از 156 
فرعي از 1917 اصلي واقع در اراضی علی آباد خان رفسنجان بخش 9کرمان  به ادرس: بلوار مقیمی کوچه 9 و حسب استشهادیه محلی 

از مالك رسمی سید احمد مرعشی.
خانم فاطمه مرید بازمانده پاریزي فرزند عین ا... درششدانگ خانه به مساحت 349.83 مترمربع پلاک شماره 2983فرعي مجزی شده 
108 فرعی از 1917 اصلي واقع در اراضی علی آباد خان رفسنجان بخش 9کرمان به ادرس: بلوار صاحب الزمان کوچه شهیداکبرعرب و 

حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی صدیقه وکیلی.
آقاي جواد امیري حسن آبادي فرزند اصغر در ششدانگ خانه به مساحت 316.79 مترمربع پلاک شماره 2984 فرعي مجزی شده از 160 
فرعی از1917اصلي واقع در اراضی علی آباد خان رفسنجان بخش9 کرمان به آدرس بلوار صاحب الزمان ) عج( کوچه مسجد و حسب  

استشهادیه محلی از مالك رسمی صغری رحمتیان.
آقاي  ذبیح ا... محمودي فرزند حسین در در ششدانگ خانه به مساحت 200مترمربع پلاک شماره1987فرعي مجزی شده از 38فرعی 
از .1919 اصلي واقع در اراضی سعادت اباد رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس: بلوار ایت الله هاشمی رفسنجانی خیابان بنی هاشم و 

حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی  علی اصغر گرامی.
آقاي درویش فاتحي مرج فرزند رمضان در ششدانگ باغ به مساحت 1314.88 مترمربع پلاک شماره 3422  فرعي مجزی شده از59 
فرعی از1922 اصلي واقع در اراضی ناصریه بخش 9 کرمان  به ادرس: عبدا... اباد و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی علی معاون.
آقاي درویش فاتحي مرج فرزند رمضان در ششدانگ باغ به مساحت 2223.35 مترمربع پلاک شماره 3421 فرعي مجزی شده از59 
فرعی از1922 اصلي واقع در اراضی ناصریه رفسنجان بخش 9 کرمان  به ادرس: عبدا... اباد روبروی مدرسه و حسب استشهادیه محلی 

از مالك رسمی علی معاون.
آقاي حسین برزگرحسیني رفسنجاني فرزند عباس در ششدانگ خانه به مساحت 401.59 مترمربع پلاک شماره 1232فرعي  مجزی 
شده از 146 فرعی از1936اصلي واقع در اراضی حیدرآباد رفسنجان بخش 9کرمان  به ادرس: شهرک امام خمینی و حسب استشهادیه 

محلی از مالك رسمی منصور شکاری.
آقاي حمید میرزائي عرب آبادي فرزند عباس در ششدانگ باغ به مساحت 2104.91مترمربع پلاک شماره 325فرعي مجزی شده از 

21 فرعی از1942 اصلي واقع در اراضی محمدیه رفسنجان بخش 9 کرمان و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی مهدی وثوقی.
آقاي حمید میرزائي عرب آبادي فرزند عباس در ششدانگ باغ به مساحت 19077.82مترمربع پلاک شماره 435فرعي مجزی شده 
از 173 فرعی از1947 اصلي واقع در اراضی شفیع آباد رفسنجان بخش 9  کرمان  به ادرس: مهدی اباد و حسب استشهادیه محلی از 

مالك رسمی ورثه ابراهیمی.
خانم مریم غفوري فرزند مهدي در ششــدانگ باغ به مساحت 20968مترمربع پلاک شــماره 78فرعي مجزی شده از 10 فرعی از 

1964اصلي واقع در اراضی محمد اباد اقا غفور رفسنجان بخش 9 کرمان و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی محمد غفوری.
آقاي محمدابراهیم سرنوشــت فرزند حافظ درششدانگ باغ به مســاحت 3962.54 مترمربع پلاک شــماره184 فرعي مجزی 
 شــده از 139 فرعی از1965 اصلي واقــع در اراضی قائمیه رفســنجان بخش 9 کرمان و حســب استشــهادیه محلی از مالك 

رسمی مریم خاندانی مجد.
خانم بتول سلطاني زاده زرندي فرزند علي در ششدانگ زمین مزروعی به مساحت 326.72 مترمربع پلاک شماره14 فرعي از756 

اصلي واقع در اراضی دره در رفسنجان بخش 10 کرمان  و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی علی اکبر نیك نفس.
خانم بتول سلطاني زاده زرندي فرزند علي در ششدانگ زمین مزروعی به مساحت 326.72 مترمربع پلاک شماره 16 فرعي از756 

اصلي واقع در اراضی دره در رفسنجان بخش 10 کرمان  و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی علی اکبر نیك نفس.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 10455.07مترمربع پلاک شماره 12فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 8625.81 مترمربع پلاک شماره 14فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششــدانگ باغ  به مساحت 2661.07مترمربع پلاک شماره 15فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 3906.82مترمربع پلاک شماره 16فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 5118.26 مترمربع پلاک شماره 17فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 2591.68 مترمربع پلاک شماره 18فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 2877.93 مترمربع پلاک شماره 19فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 220.55مترمربع پلاک شماره 20 فرعي از11194 اصلي  
واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حسین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی غلامحسین 

یزدانی.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 4653.59 مترمربع پلاک شماره  22 فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي محمد اسمعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 7179.41 مترمربع پلاک شماره 23 فرعی از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي صغری  اسماعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 1155.13 مترمربع پلاک شماره 37 فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي صغری اسماعیلي نژاد حسین اباد فرزند عباس در ششدانگ باغ  به مساحت 1457.99 مترمربع پلاک شماره 38 فرعي از11194 
اصلي  واقع  در اراضی نورآباد نوق رفسنجان بخش 10کرمان  به ادرس: حســین اباد نوق و حسب استشهادیه محلی از مالك رسمی 

غلامحسین یزدانی.
آقاي  حمیدرضا شفیع پور فرزند حسین در ششدانگ ضبط پسته به مساحت 17875.1 مترمربع پلاک شماره 67 فرعي از846 اصلي 

واقع در اراضی سعیدآباد شفیعی رفسنجان بخش12 کرمان و حسب استشهادیه محلی ازمالك رسمی حمید شفیعی پور.
تاریخ انتشارنوبت اول:  1403/07/25
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/10

شناسه آگهی 1808280 
اداره ثبت اسنادو املاک شهرستان رفسنجان

آگهی موضوع ماده3قانون و ماده13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی
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تبليغات 
خلاق

روزنامــه »كســب و كار« جهت طرح مســائل و مشــكلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبير راه اندازي كرده است. از اين رو 
شــما خواننده محترم مي توانيد از طريق ارسال نامه به پست الكترونيكي     
newskasbokar@gmail.com صداي خود را به گوش مســئولان 

برسانيد. 

نامه به سردبير

»مايكل دل« از كجا به شهرت رسيد؟
هيچ كس از ابتدا مدير موفق، هنرپيشــه 
مشهور يا پولدار ترين فرد روي زمين نبوده 
است. اغلب افراد مشهور پيش از رسيدن 
به شــهرت و جهاني شــدن از وضعيت 
مالي خوبي برخــوردار نبودند و پنجه در 
پنجه زندگي از تمام توان خود اســتفاده 
كرده اند تا بتوانند اسب ســركش فقر را 
رام كنند. بيشتر اين افراد از مشــاغل معمولی و سطح پايين شروع كردند 
و با برنامه ريزي و پشــتكاري باورنكردني توانســتند نام خود را به عنوان 
موفق ترين ها ثبت كنند. »مايكل دل« يكي از اين افراد است. او بنيانگذار 
شركت توليدي كامپيوتر »دل« است. شايد برايتان جالب باشد كه بدانيد 
»مايكل دل« پيش از رسيدن به اين جايگاه در يك رستوران چيني ظرف 
مي شسته. او از 12 سالگي پول هايش را پس انداز مي كرد. مقداري از آن را 
صرف خريد مجموعه تمبرش مي كرد و مقدار ديگر را براي روياهايش كنار 
مي گذاشت. در دبيرستان نخســتين جرقه هاي شغلي در ذهنش زده شد 
و با طراحي برنامه اي براي شركت » هاستون پست« توانست 18 هزار دلار 
درآمد كسب كند. سپس در خوابگاه دانشجويي پايه هاي افتتاح شركتش 
را طراحي كرد. او مي دانســت كه در دنيايي از رقابت قرار دارد اما مصمم 
بود رقيبان را شكست دهد و شركت خود را ثبت كند. امروزه لپ تاپ هاي 
»دل« در سراسر جهان وجود دارد و با كيفيت و قيمت مناسب خود را در 

دل مشتريانش جا كرده و همچنان می فروشد. 

بازنشستگان، بيمار مي شوند اگر... 
پژوهشگران به تازگي دريافته اند كه سن 
بازنشستگي هيچ تاثيري بر اميد به زندگي 
در افراد سالمند ندارد و آنچه باعث به خطر 
افتادن سلامت فرد مي شود نحوه و شيوه 

زندگي افراد است. 
به گزارش افكارنيوز، براساس جديدترين 
پژوهش هاي انجام شده بازنشستگاني كه 
پس از اتمام كار، خود را از فعاليت هاي اجتماعي دور مي كنند در معرض 

ابتلا به انواع بيماري ها قرار مي گيرند. 
گفتني است سن بازنشستگي تاثيري روي بيمار شدن يا نشدن فرد ندارد، 
كما اينكه افرادي كه در سنين پايين تر بازنشسته مي شوند زودتر از اجتماع 
و فعاليت هاي اجتماعي دور شــده و افسرده مي شــوند. اما افرادي كه در 
سنين بالا بازنشسته مي شوند بيشتر در طول عمر خود در مواجهه با انواع 
استرس ها و تنش هاي كاري قرار گرفته و سلامت قلب آنها تهديد مي شود. 
گفتني اســت اين مطالعه روي گــروه زيادي از داوطلبان در رده ســني 

72تا97سال صورت گرفته است. 
پژوهشگران به سالمندان توصيه مي كنند تا علاوه بر داشتن رژيم غذايي 
ســالم، ورزش و دوري از اســترس حتما تمرين هاي ذهنــي لازم براي 

جلوگيري از زوال مغز را انجام دهند. 

برخورد با كارمنداني از فرهنگ متفاوت
در مشــاغل خرد و كلان هماهنگ كردن 
نيروهاي كاري از فرهنگ هاي متفاوت و 
كشورهاي مختلف همواه چالش برانگيز 
بوده به ويژه فشار هماهنگي بين آنها و حل 
مشكلات نيروي انســاني بيشتر بر دوش 

مدير مجموعه حس مي شود. 
در حقيقت در مقايســه بــا مدير نيروي 
انساني كه قرار است با يك فرهنگ سر و كار داشته باشد مشكلات بسيار 
بيشتر است. اما با توجه به پيشــرفت تكنولوژي و دنياي گسترده اينترنت 
ارتباط برقرار كردن با نيروهاي كاري از فرهنگ هاي مختلف سبب تسهيل 

امور شده است. 
سعي كنيد قانون هايي وضع كنيد كه به صورت كلي بتواند براي همه افراد 
استفاده شود. اين نيروها  بايد خودشان را با شــرايط جديد وفق بدهند و 

قانون هاي كاري كشور موردنظر را بپذيرند. 
براي اين منظور ســعي كنيد در ابتداي كار با آنها صحبت كنيد و وظايف 
آنها را به دقت شرح دهيد تا از بروز مشــكلات آتي خودداري شود. تاكيد 
كنيد همه قوانين و شرح وظايف را مطالعه كنند يا خودتان اين اطلاعات 
را در اختيارشــان قرار دهيد تا در آينده جايي براي شكايت هاي بي مورد 
باقي نماند. قانون كار كشــور را براي آنها خوب توضيح بدهيد و بر موارد 

مهم تاكيد كنيد. 
يكي ديگر از مشكلات تفاوت فرهنگي اســت. اينكه كارمندان با توجه به 
فرهنگ متفاوتي كه دارند بتوانند ارتباط موثري در محيط كار داشته باشند 

از اهميت بسزايي برخوردار است. 
شما به عنوان مدير سعي كنيد با به كارگيري ترفندهاي مديريتي و خلاقيت 
خود زبان مشترك كاري را حكمفرما كنيد. تلاش كنيد مسائل خصوصي 
را وارد محيط كاري نكنيد و از كارمندان بخواهيد در محيط كار فقط به كار 
فكر كنند. در اين رابطه آموزش و دوره هاي كوتاه تربيتي مفيد واقع مي شود. 
جلسات كوتاه و مشاركت در برخي مســائل كاري و ايجاد هدف مشترك 

بسيار موثر است. 
در صورتي كه شما بتوانيد اين هدف مشترك را در رده هاي مختلف كاري 
ايجاد كنيد نيمي از مشكلات شما خودبه خود حل مي شود. به ياد داشته 
باشيد شما با برنامه ريزي دقيق و آموزش صحيح كارمندان و كارگران تان 
مي توانيد هم پروژه هاي خود را سريع تر انجام بدهيد و هم تا حدي فشار هاي 

روحي كارتان را پيشگيري كنيد.

مهارت

نگاه

راهکار

شايد خيلي از ما روز اول كاري مان را هرگز فراموش 
نكنيم. چرا كه در آن روز مهم، اتفاقات و تجربه هايي 
براي ما رقم مي خورد كه شايد پايه ريزي سرنوشتمان 
در آينده نزديك يا دور باشد. اما قطعا اعمال و رفتاري 
وجود دارد كه در چنين روزي بايد از آنها اجتناب كرد. 
در اين گزارش سعي مي كنيم بايدها و نبايدهايي را 
كه در اولين روز اســتخدام، رعايت كردنش براي 

كارمند يا كارگر ضروري است، معرفي كنيم. 

روابط عمومی خوبی داشته باشید
كارفرمايان در روز اول كاری هنــوز با خلق و خوی 
كارجويان آشــنايی ندارند بنابراين بايد سعی كنيد 
روابط عمومی خوبی داشــته باشــيد چون داشتن 
روابط عمومی به موفقيت شما كمك می كند. سعی 
كنيد روش كاری و مديريتی كارفرما را درك كنيد 
و مخصوصا خصوصيات اخلاقی كارفرما كه به شما 
كمك می كند تا بهتر بتوانيد مسئوليت های خود را 
انجام دهيد.  ورود يك همكار جديد برای كارمندان و 
كارفرما متفاوت است كارفرما با استخدام شما يكسری 

از وظايف و مسئوليت ها را بر عهده شما قرار می دهد 
بنابراين ســعی كنيد در همان روز اول كار ايده ها و  
نظرات خود را در مورد وظايف و مسئوليت ها كمتر 
بيان كنيد و در ابتدا ســعی كنيد كه روی شروع كار 
متمركز شويد و پس از گذشت مدتی از انجام كار برای 

تغيير روند كاری با كارفرما مشورت كنيد.

زياد نخنديد
برخي ها فكر مي كننــد اگر در نخســتين روز با 
خنده هاي فراتر از تبســم، وارد محيط كار شوند، 
مي توانند روابط كاري شان را وسعت داده و ارتباط 
محكمي با همكاران داشــته باشــند. اما به نظر 
مي رسد چنين تفكري نه تنها به بهبود در روابط 
كاري كمك نمي كند، بلكه باعث مي شود همكاران 
از شما به عنوان يك فرد لوس و سطحي ياد كنند. 
مطمئنا اين برداشت در كل زندگي كاري تان اثر 

منفي خواهد گذاشــت. در مقابل، با عبوس بودن 
بيش از حد، اين پيام را به اطرافيانتان القا مي كنيد 
كه بنده حصاري به دور خود پيچيده ام و به كسي 
اجازه عبور نخواهم داد. در هر صورت رعايت كردن 

حد اعتدال بسيار عاقلانه و منطقي است. 

بهنگام )آن تايم( باشید
سعي كنيد در همان نخستين روز، خود را فردي 
وقت شناس و مقرراتي معرفي كنيد. كساني كه در 
چنين روزي با تاخير وارد محل كار مي شوند، شايد 
ديگر فرصت نداشته باشند تا تصورات منفي ايجاد 
شده در ذهن مدير را برطرف كنند. به جز اين، هر 
كاري كه به شما سپرده مي شود با دقت كامل آن 
را يادداشت كنيد و سعي كنيد حرف هاي مدير، با 
يك بار شــنيدن ملكه ذهنتان شود. به ياد داشته 
باشيد كه مدير در نخستين برخورد زياد دوست 

ندارد حرفي را 2بار يا بيشتر تكرار كند. بنابراين به 
غير از اينكه ســاعت ورود و خروجتان مهم است، 
بايد كارهايي را كه به شما سپرده مي شود درست و 
سروقت انجام دهيد. البته منصفانه تر اين است كه 
چنين رفتاري را تا زمان بازنشستگي حفظ كنيد. 

اظهارنظر نكنید
فرض كنيد كارگري در نخستين روز كاري متوجه 
مي شــود كه يكي از دســتگاه هاي كارگاه خراب 
شده و همه دور آن جمع شده اند. تعميركار هم در 
كارخانه حضور ندارد. شايد كارگران قديمي تر هر 
كدام يك علت را براي خرابي دستگاه ذكر كنند 
كه تمام گفته هاي شان برگرفته از تجارب گذشته 
است. ســعي كنيد قبل از اظهارنظر آن را خوب 
حلاجي كنيد تا از درستي يا نادرستي اش اطمينان 
يابيد. البته در اين مورد اگر چيزي نگوييد خيلي 
بهتر است. زيرا ممكن است گفته هاي شما موجب 
خنديدن و تمسخر ديگران شــود و همين امر از 

اعتماد به نفس شما به شدت مي كاهد.

نكاتي مفید براي  روز اول كاري

ترک عادتي كه موجب مرض نيست
حکايت

اثر معامله نسبت به بانك ها
پيش تر با سير تشــكيل اعتبار اسنادي آشنا 
شديم. پس از اينكه بانك گشــايش كننده، 
گشــايش اعتبار كــرد و قبولــي ذينفع نيز 
از ســوی بانك محل اقامت وي اخذ شد و از 
طريق سيستم ســوئيفت قبولي به همراه كد 
مخصوص به بانك گشايش كننده بازگشت، 
بانك گشاينده متعهد به پرداخت وجه اعتبار 
در صورت انجام تعهد ذينفع در حدود اعتبار 
است. می بينيم كه از زمان عقد قرارداد و شرط 
ضمن آن در خصوص پرداخت يــا توافق در 
شــكل يك قرارداد الحاقي، متقاضي اعتبار يا 
همان خريدار و ذينفع يا همان فروشــنده در 
تماس مستقيم با يكديگر نيســتند. از اينجا 
به بعد همــه اتفاقات ميان بانــك ها به وقوع 
مي پيوندد. حال بــا اين نقش پررنگ بانك ها 
بايستي اثر اعتبارات اســنادي نسبت به آنها 
مورد بررســي قرار گيــرد. بانك هاي مداخله 
كننده در اعتبارات اسنادي ممكن است به چند 
بانك نيز برسد. در عمل روابط ميان بانك ها در 
انجام عمليات بانكي مي توانــد پيچيده تر از 
يك معادله اعتبار اسنادي باشد. پرداختن به 
روابط ميان بانك ها در عمليات بانكي نياز به 
يك بررسي اختصاصي و جامع دارد. اما آنچه به 
بحث اعتبارات اسنادي نزديك تر است، رابطه 
ميان چند بانك است. اين رابطه حقوقي در اثر 
گشــايش اعتبار به وجود مي آيد. اگرچه بين 
بانك ها از قبل تفاهم نامه ها و قراردادهايي در 
خصوص سازوكار انتقال اعتبار و وجه منعقد 
شده اســت، اما آنچه بانك ها در خصوص يك 
اعتبار گشايش يافته انجام مي دهند، به لحاظ 
تحليل حقوقي مي تواند روشن كننده حقوق و 
تعهدات بانك هاي مذكــور در مورد آن رابطه 
خاص يعني اعتبارات اسنادي باشد، بانك هاي 
ذي مدخل در روابط اعتبار اسنادي عمدتا به 
بانك گشاينده، بانك كارگزار، بانك ابلاغ كننده 
و بانك تاييدكننده مي شوند. البته ممكن است 
چند وصف در يكي از بانك ها باهم وجود داشته 
باشد و ممكن است هر بانك يكي از موارد بالا را 
شامل شود. لذا به بررسي اثر معامله و حقوق و 

تعهدات هريك از بانك ها مي پردازد.
ادامه دارد...

حقوق کسب و کار آموزش

دادوســتد پاياپاي يك نوع روش معامله است كه در 
آن كالاها يا خدمات به صورت مستقيم و بدون هيچ 
واسطه اي با كالا يا خدمات ديگر مبادله مي شود و از 
هيچ نوع وسيله اي براي مبادله استفاده نشده و هيچ 

نوع پولي دريافت و رد و بدل نمي شود.
 اين تعريفي است كه سايت ويكي پديا از معامله پاياپاي 
در اختيار ما قرار مي دهد. چنين معامله اي زماني انجام 
مي شده كه پول اختراع نشده بود يا در بحران هاي مالي 
كه در جريان جنگ جهاني صورت گرفت، اســتفاده 
مي شد. شايد با خودتان فكر مي كنيد چنين روشي 
از بين رفته و امروزه با وجود گســترش و پيشــرفت 
تكنولوژي همه مردم جهان مي توانند كسب و كاري 
داشته باشند و خريد و فروش پولي انجام دهند. اگرچه با 

وجود جهان اينترنت و دسترسي به شبكه هاي اينترنتي 
گاهي براي خريد و فروش حتي مجبور نيستيم پول را 
لمس كنيم و با فشار دكمه اي همه معاملات تجاري مان 
انجام مي شود. اما برخلاف تصور شما هنوز هم مناطقي 
در جهان وجود دارد كه دسترسي به اينترنت وجود 
ندارد و هنوز از روش هاي بسيار سنتي خريد و فروش 

استفاده مي شود. 
جالب اســت بدانيد در چين روستايي به نام كاشگار 
وجود دارد كه معامله پاياپاي در آن انجام مي شــود. 
مردي 29 ساله به نام جاي هوانگ مغازه اي باز كرده 
است كه در ازاي فروش وسايل الكترونيكي مثل يارانه 

و تبلت گوسفند مي گيرد.
 او مي گويد با اين كار مردم مجبور نيستند براي فروش 

گوسفندهايشان به شهر بروند تا بتوانند پول لازم براي 
خريد اين وســايل را تهيه كنند. او براي فروش يك 
دستگاه موبايل پيشرفته يك گوسفند، براي تبلت دو 
گوسفند، براي يك سيستم كامل رايانه سه گوسفند 
و براي فروش سيستم هاي بسيار پيشرفته اينترنت و 
ماهواره و... 4 گوسفند مي گيرد. او مي گويد قرار است 
حيوانات ديگري هم براي فروش ساير اقلام الكترونيكي 

به فهرستش اضافه كند. 

معامله پاياپاي

بيماري 32 ســاله به سراغ يك پزشــك حاذق رفت. شكايتش اين 
بود: دكتر مــن از دوران بچگي به مكيدن انگشــت شســتم عادت 
كرده ام و نمي توانم جلو اين كار را بگيرم. پزشك گفت: نترس، مورد 
نگران كننده اي نيست. فقط هر بار خواســتي انگشتت را مك بزني، 

دقت كن تا يك انگشت متفاوت را بمكي! 

بيمار تلاش كرد دستور پزشكش را رعايت كند اما با مشكل بزرگي 
مواجه شد: هر بار دستش را به دهانش نزديك مي كرد، ناچار مي شد 
آگاهانه انگشت مربوط به آن بار را انتخاب كند. بنابراين لازم بود اول 
فكر كند كه بار قبل كدام انگشــتش را مكيده است. هنوز يك هفته 

نگذشته بود كه آن عادت بد از بين رفت!

بيمار خوشحال به پزشــك مراجعه كرد. پزشــك به او توضيح داد: 
وقتي به كاري عادت مي كنيم، مبارزه با آن دشوار است؛ اما هنگامي 
كه همين عادت ما را مجبــور كند رفتار جديدي را شــروع كنيم، 
تصميم هاي جديدي بگيريم و انتخاب هاي جديدي داشــته باشيم، 

متوجه مي شويم كه اين عادت آنقدرها هم به زحمتش نمي ارزد!


